
ogaške novice 
<v Potrjen mandat županu in 

občinskemu svetu 

5;" Do novih prostorskih 
dokumentov 

^ Kaj bo z Gričem in pod njim? 

^ Kako in kaj z odpadki? 

'rojekt "Rimski zid" 

*osrebren Ženski zbor Tabor 

^ V spomin Mileni 

ksetletje DPOM 

ngola - tako daleč in tak 

š' Od srca do srta 

Janez Leveč preplezal 
osemtisočaka 

t X X X X X X X % 



Najprej 

Kaj pa tisti, ki nas ciganijo? • 
V o j a š k i m i n i s t r i Na ta so se 

s t r a š a n s k o n a v d u š e v a l i nad lepotami 
Slovenije in nad Portorožem. N o , to je kar 
lajn, če se vojaški ministri navdušujejo bolj 
nad n a š i m i t u r i s t i č n i m i kot nad n a š i m i 
v o j a š k i m i p re fe rencami! D o b r o d o š l i v 
Sloveniji! 

Na seminar »l inotni v zmagi od 
p r v i h v e č s t r a n k a r s k i h v o l i t e v do 

mednarodnega pr iznanja« so povabil i z več kot 650 šol kakih 
250 profesorjev zgodovine; ude lež i lo se j i h je le X (beri: osem!). 
Temu primerni so tudi šolski učbenik i , v katerih še vedno ni 
poglavja o osamosvajanju Slovenije. O d v e č je torej sleherno 
jadikovanjc, da nam primanjkuje domovinske vzgoje. O d kod pa 
naj bi jo zajemali? 

Naše neodvisno novinarstvo je bilo nadvse zaskrbljeno, 
ker rusko pravosodje ni poka/alo pretiranega uspeha pri iskanju 
in obsodbi storilcev kaj šele na ročn ikov na ročenega umora 
znane ruske novinarke. N i pa taisto neodvisno novinarstvo kazalo 
pretirane zaskrbljenosti nad usodo slovenskega novinarja, za 
kalerega je prav malo manjkalo, da bi se tudi njemu zgodila 
na ročena smrt. 

Po t em ko nam je n a š z a p l a n i n s k i P r edsedn ik 
dopovedoval, kako odrešujoče koristno bi bi lo, ko bi se domogli 
do ministrstva za podnebne spremembe, nas zdaj znenada svari 
pred najhujšim scenarijem za č loveš lvo , za kalerega »ni več 
vprašanje , ali se bo uresniči l , t emveč kdaj. Morda že tO zimo.« 
Zatorej: č impre j po vžigal ice in sveče , če s i j i h še niste nakupil i 
dovolj za preživet je najhujšega scenarija. <)<lveč ne bodo sveče 
niti ministrstvu za podnebne spremembe. 

Joj, joj, joj! kako se navade neverjetno spreminjajo. 
Njega dni so s splavom splavljali zlasti les; zadnje čase je splav 
najprikladnejši za splavljanje zlasti ministrov. 

K o l i k o skrbi nam je skrbno zaupal naš zaskrbljeni 
skrbnik č lovekov ih pravic zaradi pravic Romov. N i se pa nič 
sl išalo o tem, da bi naj ljudje mednje sodijo kajpak tudi Romi 
najprej z delom poskrbeli zase, za svoje pravice in dolžnos t i , saj 
menda še vedno velja za vse opravilno sposobne, da bi naj živeli 
od svojega dela, spoš tova je pravni red. Ne, to ne. Pač pa nam je 
skrbnik č lovekov ih pravic zagotovil , da se prav pri Romih alias 
C igan ih konču je pravna d ržava . Ja, in ob vsem tem ko l iko 
vznemirjanja je obšlo naše občes tvo zaradi Romov, če natančneje 
premisl imo: zaradi ene same samcate d ruž ine Romov!!! Zaradi 
tistih, ki nas vsak dan ciganijo, pa ne bev ne mcv. 

Urednik 

Dober dan, gospod župan! 
Naravnost iz županove pisarne 

Nekaj zapletov tudi na 
Jački 

Dokaj zahtevna dela so slekla 
in se skoraj sklenila tudi vzdo lž Jačkc , 
k jer j e b i l a zg ra j ena k a n a l i z a c i j a ; 
asfaltiranje cest išča bi bilo lahko tudi že 
pri kraju, ko ne bi pr iš lo tlo zapletov pri 
pridobivanju zemljišč za gradnjo pločnika. 
Reči je treba, da z več ino lastnikov so bi l i 

Zupan ./. Nagode s p r o t j d o s e ž e n j dogovori za uporabo 

zemlj išč , zataknilo pa se je le pri Lcskovčev ih in Butinarjevih. 
Zaradi tega tudi zamuja asfaltiranje ceste in p ločnika , ki ga na dveh 
mestih zaradi nesoglasja lastnikov, žal, ne bo. Tik pred asfaltiranjem 
se je pojavil še Telekom, ki je želel vgraditi razvodne cevi za 
podzemno telefonsko napeljavo. Cesta bo na vsak način asfaltirana 
še letos; pločnik pa bo bržčas ostal le za robn ičen . 

Dvoje zajetnih projektov /,a leto 2007 
Intenzivno se pripravljata dva zajetna projekta za naslednje 

leto. P rv ič : rekonstrukcija obnova, r azš i r i l ev in nadgradnja 
Zdravstvenega doma. Vsa dokumentacija je že nared. Investicijska 
vrednost bo veljala 1.200.000 evrov. Z a n a l o ž b o se p r i čaku je 
sofinanciranje Ministrstva / a zdravstvo v vrednosti 20%, kakih 
30% bo prispeval Zdravstveni dom, polovico pa občinski proračun. 
Dela in financiranje se bodo izvajala v letih 2007/0K. Na vsak način 
pa se bodo dela začela poleti prihodnjega leta. Drugič : projekt 
Upravni cenler. Z zainteresiranimi soinvestitorji, med katerimi so 
občina Logatec, Upravna enota, (ieodetska in Davčna uprava, Cen
ter za socialno delo, Inšpekc i je in Z a v o d za zaposlovanje, se 
pripravlja projektna naloga za izvedbo javnega razpisa za pridobitev 
idejnega projekta. Na ložba , ki po grobih ocenah obsega od 3000 do 
3.300 in2, bo predvidoma vredna 5 mil i jonov evrov brez opreme. 
Gradnja bi sc naj zače la jeseni 2007, končala pa, če ne bo večjih 
težav, leto kasneje. 

C 
o o 

CT 
n 

o 
On 

Jesen 
naklonjena 
Izvajalcem 

L e p a 
j e s e n je neve
rjetno naklonjena 
i z v a j a l c e m pr i 
z a k l j u č n i h del ih 
na mnogih proje
k t i h , r azen na 
n e s r e č n i m a g i -
s t r a l k i s k o z 

Po preoblečeni Partizanski. Logatec. Tako je 

bila asfaltirana cesta čez Ravnik, cesta do deponije odpadkov pod 
Ojstrim vrhom, S o n č n a cesta nad Blekovo vasjo, del ulice Naklo , 
Kidričeva in del Partizanske ulice zadnji dve za Narodnim domom. 

Pove/ava Rovtarske ceste s križiščem na 
magistralki v državni pristojnosti 

Minister za promet Janez Božič je dal na Ministrstvo za 
okolje in prostor pobudo logaškega obč inskega sveta, da se bodo 
povezovalna dela z regionalne cesle R2-40S/I374 Logatee-Ziri s 
kr iž i ščem na regionalki R2-409/30I Logatec-Vrhnika pripravila z 
d ržavn im lokaci jskim nač r tom. Na Dircktoratu za prostor je bi l 
poseben sestanek za dogovor o tem, kdo bo vodi l ta d r žavn i 
lokacijski načrt. Vse bo odvisno od dajalcev soglasij, ludi od Zavoda 
za varstvo kulturne d e d i š č i n e , s kater im potekajo in tenz ivni 
pogovori . 

Špela I sle nič 

J5V» Na naslovnici: In novi župan je sklical novi občinski svet. 

Koto: Marcel fitefančič 



Izza svetniških klopi 

<j> Voščilo župana ^ 
Spoš tovane o b č a n k e in spoštovani občani ! 

Čas hitro, mnogo prehitro beži, in predno se 
dobro zavemo, so tu najlepši praznični dnevi leta, ko 
smo polni pričakovanj, sanj in lepih želja. 

Sprejmite moje iskreno voščilo za vesel in 
doživet božič. Preživite ga z radostjo in polno ljubezni 
v krogu svojih najdražjih. Posebno voščilo namenjam 
onemoglim in ostarelim. Naj vam novorojeno Dete 
prinese lepe, mirne in radosti polne trenutke. 

V prihajajočem letu pa vam vsem želim veliko 
zdravja, veselja in dobrih poslovnih uspehov. 

Ob dnevu samostojnosti pa izrekam vsem 
iskrene čestitke. £t> 

0 * * " Vaš župan Janez Nagode 

Občinski svet v novi 
podobi 

Kljub rahlemu proceduralnemu zapletu 
potrditev vseh 21 mandatov novih občinskih 

svetnikov in novega župana 

Iz poročila volilne komisije 
Prva konstitutivna seja novega obč inskega sveta je bila 

30. novembra v Prešernovi dvorani Narodnega doma. 

Dvajseterica prisotnih svetnikov je najprej i / v o l i l a 7-
č lansko komisijo za verifikacijo mandatov, taje izmed sebe izvolila 
za predsednika Marjana ( i r e g o r i č a , I)S. Zatem je predsednica 
obč inske voli lne komisije Sonja Mihel ič poroča la o izidu volitev za 
člane občinskega sveta in ob tem pojasnjevala, da posebnih zaplelov 
ali pri tožb ni bilo z izjemo zahteve Vojka Paniča, ki je terjal ponovno 
preverjanje r e f e r e n č n i h glasov, kar se je tudi z g o d i l o . N o v o 
preverjanje pa ni moglo vpl ival i na iz id volitev na Medvedjem 
Brdu. Je pa predsednica sporoči la še mnenje voli lne komisije, da bi 
se naj zaradi zapletenosti proporcionalnega volilnega sistema uvedlo 
se kako dodatno vol išče , zlasti v obč in skem središču. 

Potrditev mandatov 
Pred potrditvijo mandatov je predsednik komisi je za 

verifikacijo mandatov Marjan ( i regor ič opozoril na 15b člen Zakona 
0 lokalni samoupravi, ki določa , da se morajo novoizvoljeni svetniki 

predstaviti s potrdilom o izvo l i tv i . Potrdilo so sicer svetniki prc |el i 
na dom, s seboj pa ga niso ime l i . Po posebnem posvetovanju 
mandatne komisije s predsednico vol i lne komisije je predsednik 
mandatne komis i j e predlagal svetu potrdi tev mandata vsem 
enaindvajsetim izvoljenim svetnikom. M e d temi so: Vladis lav Puc, 
Peter Stavanja in Rafael cep ič - vsi N S i ; Bibijana M i h e v c , Marko 
Čuk , Mart in Mihevc , Franc Rudo l f in Stanislav Š inkovec vsi 
S L S ; Boris Hodnik, Mateja Kenda in Aleksander Česnik vsi I | )S : 
Peter Tomaž ič in M a r k o Logar oba N L M ; Ladislava Furlan. 
Bojan Oblak in Peter Cigale vsi S D S ; Berto Menard L Z L , 
Vanja Uval ič Kosijer in Marjan ( i r egor ič oba S D . Dušan Černigoj 
in Rafael Krv ina L Z N . 

Izjava župana 
ob potrditvi mandata 

Ob potrditvi in nastopu že četrtega mandata župana 
občine Logatec izjavljam, da se bom skozi celoten mandat 
zavzemal za izpolnjevanje in izvrševanje zastavljenih in novih 
projektov v dobrobit vseh občanov, pri tem upošteval načelo 
poštenosti, gospodarnosti in zakonskih določil. Pri pripravi 
različnih predlogov za posamezne odločitve bom upošteval 
mnenja svojih sodelavcev, občinskih svetnikov, predstavnikov 
krajevnih skupnosti in tudi posameznih občanov. Zavzemal se 
bom za enakomeren razvoj celotne občine in se posebej posvečal 
projektom in izvajanju le-teh. ki bodo ekološko nesporni in 
bodo občanom prinašali boljše pogoje za življenje in 
ustvarjanje. Seveda, pričakujem tudi podobno podporo, 
delovanje in zavzemanje vas svetnikov, svetniških skupin 
političnih strank in neodvisnih list. Le s skupnimi močmi lahko 
hitreje in učinkoviteje premikamo voz z naložbenim brcmcm/iii 
V korist vseh nas, celotne občine. 

Sporočam vam tudi. da bom do nadaljnjega opravljal delo 
župana poklicno. C e se bom jia kasneje odločal drugače, vam 
bom tudi pravočasno sporočil. Vsem skupaj ob nastopu 
štiriletnega mandatnega obdobja, ki ga danes uradno 
začenjamo, želim veliko uspeha in dobrega sodelovanja. 

Janez Nagode, 
župan Občine Logatec 

Mandatna komisija med proceduralnim zapletom. 

Novi občinski svet z županom v sredi. 

Janezu Nagodrtu potrjen ž u p a n s k i mandat 
Predsednica voli lne komisije je poroča la o obeh krogih 

volitev za župana . Iz. prvega kroga, v katerem so se za ž u p a n s k o 
mesto potegovali Jane/ Nagode, Berto Menard , Vladis lav Puc. 
Dušan Černigoj, Mateja Mlakar Kržišnik, Rudi Vončma, Aleksander 



Izza svetniških klopi Med seboj 
Česnik , Boris Č ičmi rko in Benjamin Mihevc , sta se v drugem krogu 
pomerila Janez Nagode in Berto Menard. S 53,46% glasov je v 
drugem krogu Janez Nagode premagal Bcrta Mcnarda, k i so mu 
vol i lc i namenili 46,54%. 

Podobne zadrege je bila na seji sveta deležna tudi potrditev 
ž u p a n o v e g a mandata, ki sicer ni bi la v n i č e m e r sporna. Ponoviti je 
bi lo treba formalno posvetovanje mandatne komisije s predsednico 
v o l i l n e g a odbora , nakar je b i l o Janezu Nagodctu potrjeno 
župa nov an je občini Logatec za mandat 2006-2010. 

K o m i s i j a za mandatna v p r a š a n j a , volitve in 
imenovanja 

Občinski svet je z javnim glasovanjem imenoval 5-članko 
Komis i jo za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja; imenovani 
so b i l i : Bibi jana M i h c v c - S L S , Vanja U valič Kos i je r -DS, Ladislava 
Fur lan-SDS, Merto M c n a r d - L Z L , Vlad is lav P u c - N S i . 

Uvedba postopkov /.a imenovanje komisij in delovnih 
teles 

N a k o n c u je svet uvede l pos topke za imenovanje 
Statutarno pravne komisije, Komisije za vloge in pri tožbe, Obč inske 
voli lne komisije in Nadzornega odbora ter za imenovanje delovnih 
teles, med temi: Odbore za gospodarstvo, za zdravstvo in socialno 
varstvo, za šo ls tvo , šport in kulturo, za spodbujanje razvoja malega 
gospodarstva ter Komis i jo p ro računskega stanovanjskega sklada in 
Komis i jo za gospodarjenje s stavbnimi zemlj išč i . 

S v e t n i š k e skupine morajo predloge pripravit i do 21. 
decembra. 

Martin Koren 

Zahvala ob izvolitvi 

Spoštovane občanke in občani, volilke in 
volilci! 

Tudi to pot ste mi zaupali svoje glasove in me izvolili 
za svojega župana v naslednjem mandatnem obdobju. 

Vsem, ki verjamete vame, v dosedanje skupne 
rezultate in jasno vizijo prihodnosti, se z vso odgovornostjo in 
dolžnostjo zahvaljujem za podporo in izvolitev. Tudi v naslednjih 
štirih letih bom delo župana vestno opravljal v dobro celotne 
lokalne skupnosti. Kakor do sedaj se bom trudil postoriti vse, 
da bosta dobrobit občanov in razvoj celotne občine naraščala, 
seveda, ob korektnem in plodnem sodelovanju vseh 
dobrosrčnih ljudi. 

Torej za izkazano zaupanje se vam resnično iskreno 
zahvaljujem 

vaš župan Janez Nagode 

Zahvala DPOM Logatec 
Društvo prijateljev otrok in mladine Logatec se 

zahvaljuje vsem, ki so sodelovali pri pripravi 
Miklavževega sejma, in želi lepe praznike ter srečno in 

uspešno leto 2007. 

DPOM Logatec 

Prešeren in njegov dan 
Le zakaj na njegov pogrebni in 

ne na rojstni dan? 
Č u d n o , kako so 

Prešernov praznik postavili 
v X. februar - na njegov 
smrtni dan, ko bi naj nas 
k o l e d a r s p o m n i l na dan 
ža los t i . Pa še v znamenju 
vodnarja je vse skupaj. H m , 
vodnar ni ravno izpr ičano, 
da bi bi l Prešeren ljubitelj 
vodne kapljice. 

Le zakaj nam niso 
tedaj privoščili raje praznika 
na 3. december - na njegov 
rojstni dan (rojstni danje že 
tako ob iča jno dan veselja!), 
k i je za povrh še v znamenju strelca. Saj je vendarle izpr ičano , da 
je Prešeren sprožal krog sebe jako jedke pušč ice , ki še danes žgoče 
zadenejo mnogotero ta rčo . 

Rcqu icm za častiti spomin! m/l.v 

Krajevna skupnost 
Grčarevec - zakaj pa ne? 

Lokalne volitve so za nami, ža l , za Cirčarcvčane zopet 
neuspešne . V prejšnjem mandatnem obdobju smo imeli svojega 
predstavnika v o b č i n s k e m u svetu. V krajevni skupnosti pa samo 
predstavnika vaške skupnosti brez pravice glasovanja. Ža l , štirje 
kandidati na listi niso dobi l i dovolj glasov za uvrstitev. Na hitro 
i z računano , bi moral vsak ( i r ča revčan dvakrat na vol i šče , da bi v 
vasi dobili svojega kandidata. Ta podatek naj nam bo v razmislek; ni 
naivno misl i t i o Krajevni skupnosti Grča revec . 

Ploščad za brunarico na ovinku. Foto: V. Černivec 

T K Š d r u š t v o G r č a r e v e c , ki še vedno ze lo dobro in 
uspešno deluje, je marsikaj postorilo v kratkem času. Kozo lca za 
oznako kraja in d o b r o d o š l i c o sta že postavljena, napis pa je v 
p r ip rav i . Prostor N a o v i n k u bogati nova betonska p l o š č a za 
d r u š t v e n o brunarico. Podarjeni les, narezan in nenarezan, je 
pripravljen za nadaljnjo obdelavo. Č e nam bo vreme letos še 
naklonjeno, bomo postavili ž ično ograjo in razsvetljavo. Podlaga za 
k o š a r k a r s k o ig r i šče je že pripravljena, manjka samo še k o š s 
podstavkom in tablo. Donatorja za koš še č a k a m o . O k o l i stare male 
brunarice je tudi marsikaj narejenega. Vse postorjeno je plod pridnih 
č lanov druš tva ; brez njih bi bi lo vse bolj klavrno. Bojan, Andrej , 
A leš , T o m a ž in Klemen , hvala vam, brez vas, žal , ne gre. 

Na snidenje Na ovinku na sončni sirani Grča rcvca . 

Vili Černivec 



Med seboj 

O Griču, prometu in trgu pod njim 
Oktobra j c v Narodnem domu potekala zanimiva javna 

razprava o gradnji na ( ir iču. Na mcslu dotrajanega, na pol porušenega 
doma naj bi po predlogu logaške župnije zgradili hišo dom za vse. 
D o m , ki naj bo odprt vsem ljudem dobre volje, kraj strpnega dialoga 
in s rečevanja med raz l ično mis l eč imi . Razpravo je strpno vodil 
župan Janez Nagode. Žal , seje med razpravo pokazalo, da bi poleg 
napovedane vsebine, k i zadeva gradnjo » D o n a na ( i r i č u « . mnogi 
udeleženci med razgovorom radi razrešili vse prostorske probleme, 
k i zadevajo prenovo starega jedra Logatca in še kaj več . 

Problem prenove starega jedra se vedno znova vrača k 
potrebi pojasni predstavi o tem, kar nakazuje prometna študija 
Rezultati te študije in o s v e š č e n o mnenje m e š č a n o v naj bi bila 
podlaga načr tovanim prostorsko lokacijskim reši tvam. 0 prostorsko 
utemeljenih možn ih smereh poteka razprava prometnih povezav, 
pa razprava še ni zak l jučena . Zato ostaja nejasen odgovor na 
vprašan je , kako oblikovati in ohranjati grajeno ded i šč ino v urbani 
zasnovi starega Logatca. , 

Mnenja sem, daje treba o celovitem načrtnem, ne samo 
delnem ohranjanju podobe kraja, dolgoročno razmišljati. Tudi starega, 
že grajenega ne kaže pozabiti . Z d i se, da porabn i ška miselnost ob 
današnji zakonodaji in ob pomanjkljivi vzgoji investitorjev omogoča 
prav vse, kar narekuje profit. Arhitekturno raven lahko dvigne 
kulturni naročnik in kulturno okolje. Tej arhitekturno teoretski 
sp lošno sprejeti misl i podobno ponuja znani arhitekt (irega Košak. 
ko pravi, da pozidana arhitektura in urbanizem ostaja tudi danes v 
material in prostor prelita tendenca vsakokratne d ružbe . 

Naj vsem nam ponudim še kak razmislek. 
Razmiš l ja jmo 0 celovitem snovanju in nadgradnji sfarega 

jedra kot celote, k i se nam ponuja pred cerkvijo in širše. Nastal je 
vabljiv osrednji prostor, potem koje od tam že po vojni » izgin i lo« 
za Logatec znač i lno gospodarsko poslopje (nekdanje De Gler ievo 
gospodarsko poslopje). Še prav posebej pa razmislimo 0 vprašlj ivem 

krčenju zametka »t rga« in o (nc)smiselnosti izgradnje postajal išča 
na pravkar urejenem trgu pred cerkvijo. Žal , podobnega prostora v 
kraju ni . Tam postavljeno posta ja l išče lahko rešuje le dovoze iz 
smeri Martinj Hriba. V s i drugi pa si bodo morali pomagati s postanki 
kot do sedaj in ob cesti regionalnega pomena, vse to ob ostrem, 
nepreglednem ovinku. 

T r g naj ostane » p e š č e v a p o v r š i n a « in v e č n a m e n s k i 
prireditveni prostor. Morda pa je še kakšna nepreverjena možnos t 
za pos t a j a l i š če? Tud i ob vrtcu med h r u š k a m i , na o b s t o j e č e m 
man j šem parkir išču in na sedaj še prostih zelenih površ inah na 
nasprotni strani ceste. Tudi ob telovadnici je m o g o č prehod in 
dostop do vrtca in šolskih vrat, celo varnejši in krajši. Razmišl ja jmo, 
a l i je parkiranje na o v i n k u , ob d n e v n i h k o n i c a h prometno 
obremenjene ceste, res »naj reš i tev«, potem ko je na tem mestu 
zgostitev peš prometa največja. Počasi bomo morali spoznati, da 
bo treba dajati prednost pešcu , ne p ločev in i , in zalo žr tvovat i 
nekaj več časa za varno pot do vrat. 

V neposredni bližini centralnih funkcij kraja bo Ireba 
poiskati več prostora za parkiranje. Pomembno je najti več parkirnih 
mest za obiskovalce zdravstvenega doma, vrtca, obč inske uprave, 
šole , cerkve. (Urica, / u p n i š č a z uč i ln icami , banke, glasbene šole . 
trgovin, pokopa l i šča , sejmov, špor tne dvorane, doma ostarelih in 
š e . . . 

M o r d a pa bo treba tudi zaradi zgostitve peš območ i j in 
funkcij v jedru kraja razmislit i o nekaj več metrih peš hoje do 
parkirnega mesta na robu naselja, kot se to dogaja vsem m e š č a n o m . 

In še medklic. Kar nerazumljiva, vsaj meni, se zdi zahteva 
iz razprave, naj ostane promet v lem delu kraja nespremenjen. 
Kl jub pr ičakovani zgostitvi peš prometa in p ločev ine !? 

Pavle Miheve 
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Gradnja za Jačko lepo napreduje 
U l i c a J a č k a k a ž e 

bol j in bol j novo podobo . 
D e l a v c i podjetja G r a d n j e , 
d.o.o., Ljubljana lastnik Pire 
so se o č i t n o resno l o t i l i 
obnovitvenih del ces t i šča in 
tud i u r e d i t v e os ta le 
infrastrukture: kanal izac i je , 
vodovodne napeljave, javne 
r a z s v e t l j a v e in u r e d i t v e 
pločnikov. I Hica .lačka bo tako 
povsem prenovljena. 

Vodja del in lastnik 
gradbenega podjetja obljublja, 
da bodo vsa dela za J a č k o 
končana še v tem letu. 
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Dela za Jačko v polnem teku. 

Besedilo in Joto: 
Franee Brus 
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Zaradi prenove ceste skoz drevored 
Z državnim lokacijskim načrtom skoz Lipov drevored in po novi obvoznici - Kako pa nižje 

cestnine do Logatca? 

Z Direkcije za ceste sta 9. novembra obiskala našo obč ino 
Andrej Vižin in Dževad Ko lenov ič . Delovnega pogovora sta se 
poleg župana Janeza Nagodeta udeleži la tudi Civido Bokal in Denis 
K o s e c , p r v i s v e t o v a l e c d r u g i pa a n a l i t i k za k o m u n a l n o 
infrastrukturo. 

Po de lovnem sestanku je Andre j Viž in na t i skovn i 
konferenci prisotne seznanil najprej z nujnostjo, da bo moral 
izvajalec pospeši t i delo na magistralni cesti skoz Logatec. Prenova 
ceste skoz drevored bo stekla po sprejetem d r ž a v n e m lokacijskem 
n a č r t u , katerega postopke naj zaradi p o s p e š i t v e izvedbenega 
projekta izvede kar logaška občina . Prenova ceste skoz, drevored bo 
vkl jučeva la tudi k r iž i šče s povezavo na Rovtarsko cesto proti 
Ž i rem. V pripravo gredo tudi projekti za izvedbo p ločnika skoz 
Hotedrš ico in Martinj Hrib . Z a oba p ločn ika bo med pristojnim 
ministrstvom in obč ino sklenjen sporazum o sofinanciranju, ki naj 
se uvrsti že v rebalans d r ž a v n e g a p ro računa za leto 2007 ali pa v 
proračun za leto 2008. 

N a sestanku je b i la sprejeta tudi sugestija za b o d o č e 
obvoznice. O b č i n a naj za te namene rezervira prostor; tako bo 
obvoznica razbremenila promet, ki zdaj vse bolj in bolj duši središče 
Logatca. 

Ž u p a n n a š e o b č i n e pa je odgovarjal na v p r a š a n j e o 
namerah, da bi cestninsko postajo premaknili za kakih 150 m proti 
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Al' prav se piše 
evro al' euro? 

Kaj nam pravi o tem Urad Vlade za 
informiranje? 

Voditelji držav članic H U so enotno ime za evropsko valuto 
(euro) izbrali na zasedanju Lvropskega sveta decembra 1995 v 
Madr idu . Poleg od loč i tve , da bo skupni valuti ime euro, so se 
voditelji takrat dogovori l i , da bo v veljavi zapis euro v vseh članicah 
ter da odstopanja, vključno s sklanjatvijo in množino , niso dovoljena, 
razen če država uporablja drugo abecedo, kot je primer ( i rč i jc . 
Takšna odloč i tev je bi la nato potrjena še v uredbah Sveta H U iz leta 
1997 in 1998. Slednja ureja še vprašanje centa ali stotina, pri katerem 
so nacionalne razl ič ice dovol jene .Težava seje pojavila z vstopom 
novih članic I. maja 2004, saj sije poleg Latvije, Li tve in Madžarske 
Slovenija prizadevala, da bi bi l m o g o č nacionalni zapis evro, a so 
ostale č lan ice vztrajale pri enotnem zapisu. 

Zato so oktobra 2004 ha zasedanju Odbora s talnih 
predstavnikov Sveta E U v Bruslju na pobudo nekaterih novih članic 
sprejeli kompromis glede zapisa imena skupne evropske valute. 
Slovenija je pisanje imena evro z " u " sprejela, ker gre za lastno ime 
valute in ker se že uporablja v vsej zakonodaji Evropske unije, 
vztrajali pa smo na pravici do sklanjanja po nacionalnih pravil ih, 
kjer se končn ice pripenjajo na koren besede, to je na prve tri č rke . 
Skupna valuta se bo tako pisala euro, dovoljeno pa je sklanjanje po 
nacionalnih jez ikovnih pravil ih. 

Tako bo v slovenskih razl ič icah evropske zakonodaje in 
ostalih pravno-formalnih besedilih F-U ime skupne valute zapisano 
euro. V vsakdanjem življenju, uradni in siceršnji javni rabi ter 
poslovanju, pa se bo evro v Slovenij i še vedno pisal z "v", kar pa, 
seveda, ne izključuje možnos t i uporabe zapisa euro. 

Spodbudne obljube A. Vffina in Dž. Kolenoviea z Direkcije za 
ceste. 

Logatcu. O tem bo odločala D A R S , ki bi odločala tudi o morebitnem 
znižanju cestnine iz Ljubljane do Logatca, morda tudi na račun višje 
dosedanje cestnine do Vrhnike. Verjetno pa bo treba za eno ali 
drugo reši tev počakat i na novo povezovalno cesto do Kelt ike. 
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Po asfaltu tudi iz 
Doline proti Vrhu 

V začetku novembra so pri Spodnejm Dolinarju slovesno 
odprli na novo asfaltirano cesto proti Pctraču terpreplaslitev lokalne 
ceste od Pila do Stojanš. Obnovo ceste, vredne 15 milijonov tolarjev, 
je financirala obč ina Logatec iz svojega proračuna . 

Otvoritvena posadka pri Spodnjem Dolinarju. 

O b slovesnem odprtju prenovljene ceste sta najprej o 
cestnih zadregah humorno pokramljala vrhovski komedijant Rok 
K l e m e n č i č in d o m a č i n Franc Trcven. Nato so cesto s prerezanjem 
trobarvnlce odprl i : logaški župan Janez Nagode, predsednik sveta 
krajevne skupnosti in po novem tudi neodvisni občinski svetnik 
Rafael Krv ina ter d o m a č i n a Dušan Reven in M i h a Kune. Cesto pa 
je blagoslovil ž i rovski župnik Igor Jereb. - Po uradnem odprtju 
ceste so v gasilskem domu za obiskovalce pripravili okusno zakusko. 

Vsak kilometer posodobljene ceste pomeni za hribovske 
kraje veliko pridobitev, saj j ih zbliža z dolino, obč insk im središčem 
in omogoči varnejšo vožnjo vsem, še posebej varnejši prevoz šolskih 
Otrok, Besedilo in fotot France Brus 
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Za učinkovitejše ravnanje z odpadki 

Igor Petek, direktor 
Komunalnega podjetja. 

O b u v e d b i p o b i r a n j a 
odpadkov v le /,a to namenjenih vrečah 
smo prejeli poziv k objavi 
o b r a z l o ž i t v e uvedbe teh v r e č in 
o b r a z l o ž i t v i r a z l o g o v za o d v o z 
odpadkov enkrat na š t i r i na j s t d n i . 
Način odvoza komunalnih odpadkov 
je usklajen z. O d l o k o m o ravnanju z. 
o d p a d k i v o b č i n i L o g a t e c i n s 
Pravi ln ikom o ravnanju z odpadki in 
n a č i n u o b l i k o v a n j a cen o d v o z a in 

deponiranja odpadkov na območ ju obč ine Logatec. Glede kol ič ine 
odpadkov na posameznega prebivalca je bil izdelan pilotni preizkus, 
ki je pokazal, daje odvoz odpadkov na 14 dni za štiri- do šestčlansko 
d ruž ino v 240 I posodi dovolj , seveda, ob upoštevanju vsaj delnega 
ločevanja odpadkov. 

Z a l o č e v a n j e odpadkov imamo v Logatcu tedensko 
oziroma na 14 dni organizirano pobiranje b io lošk ih odpadkov. 
Vkl juči tev v odvoz b io loških odpadkov je zaenkrat prostovoljna. 
Treba pa bo uskladiti odlok z d ržavno zakonodajo, ki predvideva 
obvezno zbiranje ločene frakcije b io loških odpadkov v naseljih 
(aglomeracijah) večjih od 2000 prebivalcev, kar pomeni, da morajo 
imeli možnos t vkl juči tve v organiziran odvoz. V naseljih nad 500 
do 2000 prebivalcev pa se lahko ločena frakcija bioloških odpadkov 
zbira na t.i. malih kompostarnah. l ud i za ta naselja ( I lo tcdrš ica , 
Rovte) pa se v podjetju o d l o č a m o , da se bo že spomladi 2007 
organiziral odvoz, bioloških odpadkov. Vsa gospodinjstva morajo 
urediti zbiranje bio loških odpadkov na predpisan nač in . 

Poleg tega redno pobiramo ločeno zbrane frakcije, ki se 
zbirajo na zbiralnicah ločenih frakcij ekoloških otokih. Cena odvoza 
odpadkov vključuje tudi odvoz vseh teh odpadkov, lako zbrane 
ločene frakcije slekla ter plastenk, pločevink in letrapaka ter papirja 
in kartonske e m b a l a ž e so p r e p u š č e n e družbi S L O P A K , s t roške 
predelave oz. morebitnega uničenja tako ločeno zbranih frakcij pa 
uporabniki plačajo ob nakupu izdelkov v trgovini; la strošek pa je 
pravzaprav največji. Družba S L O P A K pa ločeno zbranih frakcij, ki 
vsebujejo več kot 5 % nečis toč , ne sprejme, saj v lem primeru niso 
uporabne. Izvajalec javne s lužbe j ih je dolžan spel prevzeli , kar 
pomeni s l rošek, ki se pokrije iz cene izvajanja javne s lužbe , kar 
pos led ično spet pomeni povišanje cen. Uporabniki, ki ne ločujete 
odpadkov in ločenih frakcij, ne oddajate v zato namenjene 
posode, ste torej »kr iv i« / a v iš je cene komunalnih storitev, 
več jo kol ič ino od ložen ih odpadkov in za polnjenje odlagal i šč . 

()djenina mesla, kjer odpadke pobiramo dvakral tedensko, 
so območ ja kolektivnih zazidav (stanovanjski bloki) , k i imajo temu 
primerno tudi večjo ceno odvoza odpadkov in nimajo dovolj posod 
za 14-dnevni odvoz; npr., stanovalcev v stanovanjskih blokih je 
vel iko več kol v posamezni hiši . 

P V C vrečke z naš im znakom so namenjene občasni večji 
količini odpadkov. Ob zače tku njihove uvedbe smo se odloči l i , da 
jih prodajamo le v n a š e m podjetju. V pr imeru , da bo v e č j e 
p o v p r a š e v a n j e po njih, se bomo za nj ihovo prodajo poskus i l i 
dogovoriti na bencinskih postajah in v prodajalnah Mercator. N i pa 
namen leh vrečk njihova prodaja, l emvcč uč inkovi te jše ločevanje 
odpadkov in ohranjanje pr i je tnejšega videza ulic na dan odvoza 
odpadkov. 

Komunalno podjetje Logatec namerava še naprej uvajali 
aktivnosti skladno z veljavno zakonodajo zaradi z a d r ž e v a n j a 
s t roškov na č im nižji ravni. Vemo, da se boste morali uporabniki 
lem ravnanjem kar precej prilagajati. Ocenjujemo pa, da taka ravnanja 
večina naših uporabnikov lepo sprejema. Tako so prebivalci naše 
o b č i n e po podatkih d r u ž b e S L O P A K oddal i na jveč je k o l i č i n e 
e m b a l a ž e d ružb i , merjeno na prebivalca obč ine . Nekaterim pa se 

zdi vsako ukvarjanje s temi problemi o d v e č . Tu r a č u n a m o na 
pozitivno k l imo več ine naših uporabnikov. Ločevan je odpadkov bi 
se v naši d ružb i moralo » t ako pr i je t i« , da bi polna posoda za 
odpadke pomenila lastnikovo sramotno ravnanje do okolja. Naloga 
javne službe pa je, da omogoči občanom in j ih spodbuja k pravilnemu 
ravnanju z odpadki. 

V upanju, da bomo vsi skupaj pri reševan ju skupnih 
problemov čim uspešnejš i , vam že l imo lepe praznike! 

Igor Petek 

Obnovljena streha n 
železniški postaji 

O d 27. julija 1857, ko so uradno odprli del južne železnice 
od Ljubljane do Trsta, je slavba že lezn iške postaje ohranila svojo 
nekdanjo podobo. Č e p r a v so skoz preteklost nekajkrat prekri l i 
streho, prepleskavali stavbo ler obnavljali okna in vrala, opustili 
parno vleko, i zved l i elektrif ikacijo in modernizaci jo proge ter 
obnovili peron, odstranili vodno postajo in napajalnike, nas mogočna 
stara stavba še vedno spominja na čase Avstroogrskc in cesarja 
Franca Jožefa. 

Prenavljanje poslopju na železniški postaji. 

Pred nedavnim so delavci Krovstva in kleparstva Šuštcršič 
temeljito obnovili ostrešje, zamenjali nekaj tramov, obnovili izolacijo, 
lelve in vso streho prekri l i s sodobno krit ino londachom. sočasno 
so obnovi l i tudi vse ž l ebove in na streho namestili snegobrane. 

Samo še nekaj manjš ih popravil pročel ja in temeljitega 
beljenja pa bo logaška železniška postaja zasijala v svoji starosvetni 
lepoti, spominja joč nas na cesarja Franca Jožefa . 

Besedilo infoto: France Brus 

Vabilo k silvestrski 
predstavi 

Občina Logatec, Borut Veselko in Janez Hočevar Rifle 
vabijo na silvestrovo, 31. decembra, ob 19. uri v 
Narodni dom na tradicionalno silvestrsko predstavo 
s kozarcem penine. Letos bo na sporedu predstava 
Marie Jones; Kamni v žepih. Vstopnice bodo od 15. 
decembra dalje v prodaji v Knjigarni D Z S Logatec in 
v Turistični pisarni Naklo Logatec 
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Na poti do prostorskih dokumentov 
Priprava Strategije prostorskega razvoja in Prostorskega reda Občine Logatec 

Zadnjega novembra je bi la na javni poziv ž u p a n a Janeza 
Nagodeta in ob asistenci Katje Žagar , svetovalke za okolje in prostor, 
v Narodnem domu prostorska konferenca kot sestavina postopka 
za pripravo prostorske strategije in kasneje tudi prostorskega reda. 
N a konferenco so bi l i vabljeni predstavniki pristojnih ministrstev, 
predstavniki sosednjih obč in , gospodarstva, interesnih združenj in 
sploh lokalni nosi lci urejanja prostora. 

Konferenca je bila namenjena pridobitvi mnenj, priporočil . 
Prisotni so posebej poudarjali potrebo po š i r šem konsenzu pri 
uresničevanju strateških prostorskih programov, da bi se tako izognili 
nepotrebni vroči k rv i . Z a sk ladnejše in u ravno teženo delo pa bi bi lo 
smotrno imenovati ustrezno delovno telo. Kr i t i čno so prisotni 

opozarjali na primernejši čas za sklicevanje javnih razprav, češ daje 
13. ura dokaj neprimerna. 

O b k o n č u j e župan predlagal sklepe: 1. pr iporoč i la in 
sugestije za pripravo programa Strategije prostorskega razvoja in 
Prostorskega reda obč ine naj se pripravijo do 14. decembra (s č imer 
se nekateri med prisotnimi niso strinjali, vendar je župan pojasnjeval, 
da bi vsako zav lačevan je rokov pomenilo neprimerno zamujanje 
rokov), 2. skl ici konferenc in javnih razgrnitev bodo v večernih urah 
in 3. o oblikovanju delovnega telesa se bo od loča lo na podlagi 
resničnih potreb, čeprav Statut obč ine takega delovnega telesa ne 
predvideva. 

S.I. 

Turistične panorame 

Martino van je v Račjem 
selu 

V soboto, 4. novembra, je Druš tvo invalidov Logatec 
organiziralo za svoje č lane veselo martinovanje v gost išču Kovšak v 
Rač j em selu pri Trebnjem. Mart inovanja se je ude lež i lo kakih 
š t i r ideset č l anov druš tva . 
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Svet' Martin dela 'z mošta vin'. 

Z a nekol iko »p rezgodn je« martinovanje so se dogovori l i 
z v rhnišk imi inval id i . T i so s seboj pripeljali »p ravega« svetega 
Martina, k i j e poleg vzgojne pridige krstil moš t v pristni cv iček . Ob 
odlični hrani in cvičku ter ob ubranih zvokih ansambla Liti jski odmev 
so se številni udeleženci martinovanja tudi zavrteli . Ta dan bo vsem 
u d e l e ž e n c e m ostal v lepem spominu, ne le zaradi martinovanja, 
t emveč tudi zaradi prijazne dolenjske krajine, ki se je kopala v 
jesenskem soncu, pa tudi zaradi obiska Po lževega in vožnje mimo 
velikega romskega naselja pri Trebnjem, kakršnega marsikdo izmed 
ude ležencev martinovanja še ni videl . 

Besedilo in foto: France Hrus 

Projektna skupina 
»Rimski zid« 

L o g a š k o o b č i n o je letos še prav posebej zaznamovala 
arheologija. Zače lo seje že januarja, koje na pobudo obč ine potekal 
regijski posvet o rimskem zidu Claustra A l p i u m lul iarum pri Stari 
pošti na Hrušic i , nadaljevalo pa s pogovori s strokovnimi sodelavci 
ljubljanskega Zavoda za varstvo kulturne ded i šč ine in z naroč i lom 
občine za pripravo strokovnih podlag za odloke, ki bodo v naslednjih 
mesecih zaznamova l i nekaj kul turnih spomenikov c l n o l o š k e . 
arhitekturne in a rheo loške ded i šč ine naše obč ine . 

Zato se je spomladi letos na regijski ravni obl ikovala 
projektna skupina »Rimski z id«, sestavljena iz predstavnikov občin 
Logatec, Vrhnika, Ig, Velike Lašče , Brezovica in R R A L U R z željo, 
da se obč ine , ki ležijo na območju nekdanje rimske zapore, povežejo 
in s skupnimi m o č m i ter idejami pripomorejo k razglasi tvi te 
pomembne an t ične zapušč ine za spomenik d ržavnega pomena. 

Projektna skupina sc redno sestaja, vsakokrat v drugi 
občin i , in načr tuje projekte v smislu raziskovalnega, kulturnega, 
muzejskega, š p o r t n e g a in naravoslovnega turizma, k i se bodo 
realizirali v ob l ik i razstave, povezovalne trase kolesarskih poti , 
pešpot i , z info točkami , pa tudi v ob l ik i razl ičnih g ledal i šk ih in 
glasbenih prireditev, raziskovalnih taborov ter v izdaji publikacij . 
Komis i jo čaka še vel iko dela, toda s p o m o č j o sodelavcev Zavoda za 
varstvo kulturne dedišč ine in ob izdatni podpori županov omenjenih 
občin j i m bo zagotovo uspelo. 

NevMa 

Misel 
nam poklanja študijski krožek Žarek 

Vsak človek je neponovljiv, enkraten. 
Zato ni pravi način za dosego uspeha 

posnemati druge, 
temveč iskati lastno pot. 

(Tomaž Humar) 



Turistične panorame 

Po dolenjski strani 
Sredi novembra smo se logaški upokojenci odpeljali na 

mai t inovanjski polep po Dolenjsk i . Najprej smo se ustavil i v 
Ivančni Gor i c i pri cerkvi sv. Jožefa, /grajeni leta 1992. Zanimivost 
te cerkve je slika v glavnem oltarju, ki kaže , kako so sv. d ruž ino 
obiskali sv. Trijc kralji. Dva med kralji imata podobo vaščanov : 
pok. Andrej Žigon in Hvgena Charlesa. Ogledali smo si tudi manjšo 
kapelo. V večnamensk i dvorani pa je bila na ogled ra/stava slik 
zdravnika Zupanč iča . 

O d tam smo se peljali do Trebnjega, razpotegnjenega mesta 
ob spodnjem toku Temenice, kjer je p o m e m b n e j š e cestno kr iž išče 
ob železnici Ljubljana N o v o mesto. Ob župnijski Mar i j in i cerkvi 
stoji spomenik Baragi, misijonarju in škofu med severnoamer i šk imi 
Indijanci. V parku pod cerkvijo pred domom samorastnikov imajo 
kiparji-samouki vsako leto v juniju svoj tabor. 

Ker je bil razstavni prostor zaprt, smo več časa namenili 
obisku gradu Mirna , neda leč od istoimenskega naselja. Grad so za 
božič leta 1942 požgal i zaradi nevarnosti, da bi sc vanj nastanilj 
okupatorji. Po drugi svetovni vojni so ostanke ruševin uporabljali 
/a gradbeni material pri obnovi Mirne , nekaj dekorativnih stebrov 
arkadnega sistema pa so odpeljali tudi na druga gradbišča . Tu nas je 
sprejel dr. Marko Mar in , k i je leta 1962 pri občini pridobil uporabno 
pravico /a obnavljanje ruševin. 

Obzidje j c sestavljeno iz dveh obrambnih stolpov ter 
kašče . Vse tri objekte med seboj povezujejo na notranji strani na 
obzidje naslonjene arkade, ki so na sredi severne stene le z majhnim 
arkadnim mostom povezane s palacijem. Obzidje je možno z zunanje 
strani obiti krog in krog. N a dvor i šče smo prišli skozi portal z 
vzhodne strani. Dr. Mar in nam je opisal potek obnavljanja gradu. 
Nato smo se sprehodili pod obnovljenimi arkadami. Spodnji del 
arkad je prirejen terenu inje temu primerno tudi v i š insko razgiban. 
Dalje smo se sprehodili po palaciju. Pritličje hrani največ dokazil o 
zgodovinskem razvoju gradu. Prostori so dvignjeni na nekaterih 

Pred arkadami gradu Mirna. 

točkah kake tri metre nad raven dvor išča . Ostanki hriba, ki so ščitili 
hrbet obambnega sistema, so bi l i ob kasnejš ih prezidavah vzidani v 
vmesne stene. Palaeij ima še dve nadstropji / v isokim pods t reš jem. 
Prvo nadstropje je bilo namenjeno stanovanjskim prostorom, drugo 
pa muzejskim. O d tega sc ni nič ohranilo. 

Po ogledu gradu smo se peljali na panoramsko vožnjo v 
bl iž ino zapora Dob. Lakota j c že napovedala čas kosila, zato smo 
se odpeljali v M i r n o v gostilno »Pri Francki« . Po kosi lu smo 
zaplesali. Muzikanta sta imela daljše pavze, da smo vmes lahko 
žejo gasili z d o m a č i m v inom. Prišel je tudi sv. Mar t in in nam 
»požegna l« vino. 

Po dobri kmečki pojedini smo se v večernih urah poslovil i 
od gostiteljev in se v veselem razpoloženju hitro pripeljali v naš 
cestno razdejani Logatec. 

Marinka Petkovšek 

Kulturni razgledi 
Ko je bilo nedeljo popoldne luštno pri nas 

Jesenska nedelja 26. novembra je razsipavala s o n č n o 
mi l ino daleč po obnebju in odganjala z imo še za kaj malega časa ali 
dlje. V dvorani Doma krajanov v Rovtah pa je slikovita scena izrisala 
jesensko razpoloženje , ki so ga nastopajoči razžarjali vsak na svoj 
nač in , še prav posebej pa, kakor je naglašal navihani povezovalec 
Janez Podjed, seje razdajala moč Gost išcvih, ki so nas tega popoldne 
s svojim sentimentom dodobra ogreli . 

K a k o tudi ne. Najprej j e » N o t r a n j s k a « , s icer tudi 
organizator že ustaljenega ž i v o p i s n e g a luš tnega popoldneva v 

(•ostujoči Bori z Janezom (iostišem so se prepričljivo izpeli. 

Rovtah, prijazno ukrojila svoj razpoloženjski pesemski de lež pod 
vodstvom neumornega Janeza G o s t i š a (v zboru prepevajo tudi 
žena Z inka pa hči Mihae la , k i je hkrati tudi korepetitorka, in sin 
Janez, ko mu le dopušča čas . Gos t i š evo roko je bi lo dopadljivo 
občuti t i tudi pri gos tu jočem oktetu Bor i s Postojnskega, ki mu je 
Janez posodil svoj glas in ume tn i ško lankočutnos t . In Bor i so to 
pot peprepevali, kot še zlepa ne. S pravcato bravuroznostjo sta 
svoja sola izpela tenorja Sojcr-Krnel in osvojila simpatije navdušenih 
poslušalcev, ( ios t i ševa kr i , k i se je je nekaj prav gotovo pre toč i lo 
tudi v hče rko Mihae lo , seje dotaknila prefinjenega petja ženskega 
sekste ta A d o r a m u s . S k r i v n o s t n i J e s e n s k i l i s t i so r a z k r i l i 
ins t rumentalni tr io s pevc i - spet z. d r u ž i n s k o obarvanost jo 
Gos t i šcv ih : Janez vodja in harmonikar s pevskim de l ežem svoje 
žene in hčere pa še trojica pevk iz Notranjske. In Jesenski listi so na 
čudežen način vzbrsteli , čeprav bo do pomladi še nekaj zime vmes, 
in navduši l i pos luša l s tvo do neverjetnosti 

M e d prepevanjem pa smo »pobi ra l i« žog ice z dekl icami 
iz šo lskega Krožka ritmike, ki ga vodi Miša Stržinar , ter pobirali 
zlate cekine prav tako šo l skega Gleda l i škega krožka iz Rovt, ki ga 
osmišl ja Aleksandra Stefanovska. 

Podjedov Janez pa je, iskrivo povezu joč program, med 
posamičn imi pesmimi duhovito in radož ivo natresal ljudske iskrice. 
In nedeljo popoldne je bi lo vznemir l j ivo luš tno. 

Artemis 



Kulturni razgledi 

Srebro na regijskem tekmovanju 
Od 18. novembra do 2. decembra so v organizaciji Javnega sklada za kulturne dejavnosti RS 
potekala Regijska tekmovanja zborov - Na šestih tekmovanjih je sodelovalo 72 zborov, med 
njimi tudi Ženski pevski zbor KD Tabor Logatec pod vodstvom zborovodje Zdravka Novaka 

Ženski zbor K D Tabor Logatec, ki že nekaj let opozarja 
nase z odl ičn imi koncerti in nastopi na o b m o č n i h in m e d o b m o č n i h 
revijah, je v letošnji - deseti sezoni delovanja dosegel svoj vhunec z 
nastopom na Regijskem tekmovanju, na katerega so se pevke z 
zborovodjem skrbno pripravile. Na tekmovanju osrednje slovenske 
regije je n a m r e č zbor prejel srebrno priznanje in 3. mesto, kar je 
po tekmovalnih uspehih M e P Z Adoramus največji tekmovalni 
uspeh kakega odraslega zbora v občini Logatec. Tudi zato so česti tke 
kar d e ž e v a l e . P o s l a l i so j i h l o g a š k i z b o r i , pevsk i pr i ja te l j i , 
zborovodje, glasbeniki od b l izu in da leč , pravzaprav vs i , k i se 
zavedajo, kako naporna je tekmovalna pot v umetnosti. Čes t i tke je 
zboru poslal tudi gospod župan Janez Nagode in izrazil zadovoljstvo 
in ponos nad d o s e ž e n i m uspehom. 

S tonske vaje. 

Letos je na šestih Regijskih tekmovanjih nastopilo 72 
zborov, ki morajo najprej skozi sito o b m o č n i h pevskih revij, po 
katerih zborovski strokovnjaki glede na kvaliteto nastopa izberejo 
zbor za ude ležbo na regijskih tekmovanjih ali tematskih koncertih. 
Regijska tekmovanja so v sezoni pred državnim tekmovanjem Naša 
pesem, vsako drugo leto torej. Na njih veljajo podobna pravila za 
izbor skladb kot na d r ž a v n e m tekmovanju in tudi žirije so letos 
ocenjevale tako kot na Naši pesmi. Vsak zbor je na tekmovanju 

moral zapeti slovensko ljudsko skladbo v izvi rn iku ali priredbi in 
skladbo slovenskega skladatelja iz 2. polovice 20. stoletja. Drugi 
dve skladbi j c zbor lahko izbral sam, program ni smel biti daljši od 
15 minut. 

Ženski zbor se je udeležil že prvega regijskega tekmovanja, 
bilo je leta 2004 na V r h n i k i , in si tam pripel srebro in dobre ocene 
žirije. To je zbor popeljalo na tematsko revijo Sozvočenja , kjer seje 
lani novembra odl ično predstavil s programom Trije obrazi ljubezni. 
N a t a n č n o leto dni po tem nastopu pa je zbor zapel na 2. regijskem 
tekmovanju v Trbovljah. Na tekmovanju osrednje slovenske regije 
je nastopilo 9 zborov. Žirija, ki sojo sestavljali eminentni slovenski 
zborovski strokovnjaki: Karmina Ši lcc, Danica Pirečnik in Marko 
Vatovec, je imela izjemno oster kriterij in zlatega priznanja na 
tekmovanju sploh ni podelila. Najboljši zbor tekmovanja je bil tako 
zbor A . Foerstcr iz Ljubljane, za njimi Ž e P Z Rozka U senik i / 
Ljubljane, tretje največje š tevi lo točk pa so si nabrale naše pevke z 
izvedbo skladb M . Pirnika, T. Svctcta, Blaženke Arnič in A . Graua. 

Po nastopu so pevke povedale, do so si sicer želele kakšno 
točko več , da pa so s svojim nastopom na tekmovanju zadovoljne. 
Osebno zadovoljstvo pevk in obču tek , da so v letu dni izjemno 
napredovale, pa odtehtata tudi kakšno točko . Uspeh j i m pomeni 
nagrado za skupno delo, za ponavljanja brez konca, za izvajanje 
utrudl j ivih t ehn ičn ih vaj, spoznavanje harmonskih problemov 
skladb, piljenje interpretacije... O b tem so poudarile tudi, da so 
vesele, da j i m tudi novo vodstvo Osnovne šole Tabor Logatec 
o m o g o č a zares dobre pogoje za delo. 

Zdravko Novak, k i zbor vodi od njegove ustanovitve, pa 
dodaja, da uspeha zbora ne gre enačit i z d o s e ž e n i m š tev i lom točk 
na tekmovanjih. »Na/večji uspeh našega zbora je, da smo že deset 
let skupaj in da se imamo še vedno radi. Uspeh je, da je zbor v 
zadnjih letih vse številnejši, zdaj šteje 35 pevk, pevke vanj prihajajo 
in ne odhajajo! Uspeh je, da želimo naprej, da smo se pripravljeni 
še bolj potruditi in skupaj razvijati zborovski ansambel, da bo 
dosegal še boljše umetniške rezultate.« 

Takole zazrt v prihodnost je ta zbor, ki po napornih 
tekmovalnih dnevih zdaj pripravlja program za nastop na logaškem 
koncertu Vlada Kres l ina . Po novem letu pa se bo na inte/ ivnih 
vajah lotil študija novih skladb, k i j i h boste poslušalc i lahko slišali 
na njihovem letnem koncertu. 

Uranka Novak 
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Koncert s Floro 
Sredi novembra je Ženski zbor Flora iz Begunj pripravil celovečerni koncert v prenovljenem 

kulturnem domu v Cerknici - z »Notranjsko v gosteh 

Prenovljena dvorana o m o g o č a nekolikanj boljše z v o č n e 
možnos t i kot pred obnovo. Bistvena pridobitev tega kulturnega 
hrama so sicer servisni prostori v zaodrju, k i j i h prej pravzaprav ni 
bi lo . Cerknica je tako vendarle (spet) dobila osrednjo kulturno hišo. 
O d jeseni sem, ko so zgradbo predali namenu, se v njej vsak mesec 
odvije več kot deset kulturnih dogodkov. Verjetno bo to postalo 
osrednje pr izor i šče tudi za pevske in druge glasbene prireditve, 
sploh če se bodo zaprla vrata ze lške cerkve za profane glasbene 
dogodke. 

Pevke »F lo re« letos praznujejo desetletnico delovanja. 

Na koncertu so odpele dvanajst pesmi, tudi tako zahtevne, kot so, 
denimo, Maškov i Mlat ič i . »Not ran j ska« je ubrala za spoznanje 
manj zahteven, a utrjen program, od D e v o v e M e g l i c e prek 
Srebotnjakovc Vesne, A l j a ž e v e O j , planine do Ventur in i jevc 
uglasbitve Gregorč ičevega Znamenja. Prav z Znamenjem seje zbor 
s solistko L r i k o M a r o l l pokloni l spominu stote obletnice smrti 
( io r i škega s lavčka. 

Prijateljstvo, stkano pred leti z gostovanjem Flore pri 
»Not ran jsk i« v Gor. Logatcu, seje po koncertu iskreno razvnelo. 
B o g daj še kakšno tako srečanje! 

Jugo 
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Grajski večer jazza 
V Klubu Grajski park je konec novembra gostoval jazzovski kvartet 

Zanimiv i večeri v Grajskem parku se nadaljujejo. Tako je 
25. novembra prišel v goste Kvartet Rast, k i nam je predstavil 
mednarodni ja/.z projekt, s katerim je že prepotoval del sveta, 
ustavil pa seje tudi v Logatcu. Tu so j ih sprejeli jazzovski navdušenci 

obč ins tvo , ki pride na glasbeni večer v Grajski park več inoma »na 
p a m e t « , a do zdaj ni bi lo r azoča rano . Jazzovski projekt je navduš i l 
pos luša l s tvo tudi zato, ker v njem nastopajo mladi glasbeniki, med 
nj imi dva S lovenca , predvsem pa zaradi n e z a d r ž n e g a vrenja 
improvizacijskih idej, k i so j ih na odru obl ikoval i Igor Bezget, 
kitarist , Igor L u m p c r t , saksofonist, Janek Gvvizdala, 
e lektr ični basist, in Fercnc Nemeth, bobnar. 

Navdih za skupno muziciranje in nastopanje je če tver ica 
našla na ncwyoršk i sceni, k i j e že dlje časa najvpl ivnejša jazzovska 
scena današnjega časa. Improvizacija in dopolnjevanje sol is t ičnega 
muziciranja, ki sta na trenutke spominjala na free-jazz, v vel iki meri 
pa j u preprosto opredeljujemo kot » i m p r o v i z i r a n o g l a s b o « , sta 
pokazala dobro mero »okusa« ali »pr imernos t i« , s č imer mis l im, da 
je b i l o g lasbeno popotovan je vsakega posameznega č l a n a 
opredeljeno s skupnim obču ten jem muziciranja. To so potrjevali 
izdelani začetki in konci sekvene in zaključki skladb. Igor Bezget 
na kitari je zagotovo dominira! v svoji predstavitvi, ludi madžarsk i 
bobnar Fercnc Nemeth je na trenutke vzbudi l odobravanje tudi 
med n a s t o p a j o č i m i , medtem ko je Janek Gvvizdala v svojem 
» l e ž e r n e m « slogu profesionalno podpiral muzika lno osnovo in 
ustvarjal zvok, ki ga kvartet ima. Neko l iko manj je v tej zasedbi 
prišel do izraza Igor l.umpert, ki ga poznamo iz nekaterih drugih 
projektov kot izjemnega solista. Tokrat sicer v Logatcu ni bil v 
ozadju, vendar smo morda p r i č a k o v a l i večji de l ež njegovega 
ustvarjalnega potenciala. Seveda, d o p u š č a m možnos t , daje bil to 

Kvartet Fast na odru Kluba Grajski park. Foto: P. Sark 

tudi namen, saj je kljub pihalu večer vendarle najbolj izzvenel kot 
kitarski večer. 

Vsekakor lep večer z glasbo, ki j o v Logatcu s l i š imo 
premalokrat. Res pa je, da zahteva la glasba pozornega pos luša lca 
in skorajda tako koncentracijo med o b č i n s t v o m , kakor j o dosegajo 
izvajalci. 

KraS 

Ja, Rečanova Milena... 
Pa tako malo vemo v Logatcu o njej 

liti 
Milena Merlak Petela 

O M i l e n i Merlak Delcla 
vemo v Logatcu prav malo. Vendar 
jo Denis P o n i / označuje kot eno 
n a j p o m e m b n e j š i h pe sn i c v 
e m i g r a c i j i in p o s r e d o v a l k o 
kulturnih vrednot še posebno v 
n e m š k o govoreči kulturni prostor. 

M i l e n e , ene i z m e d 
R e č a n o v i h d v o j č i c i z Ž i b r š , se 
s p o m n i m iz l o g a š k e n i ž j e 
g imnazi je . B i l a je med najbolj 
pridnimi učenci na šoli. Spomin mi 
uhaja na dva z njo p o v e z a n a 
dogodka. 

Prvi je povezan z uro risanja, ki se nam je razpotegnila na 
ves popoldan. Potem ko sta sestri Mi l ena in Zvonka prepričal i 
profesorja risanja, da smo odšli v šo lo v naravi, smo jo ubrali vse do 
Rečana . Ne spomnim se več , ko l iko motivov smo vrisali v svoje 
skicirke. Spomnim pa se, da smo na gostoljubni Rcčanovi domači j i 
»pozab i l i« d o b r o d u š n e g a profesorja risanja in se vsak po svoje 
pozno vrni l i domov. 

Drugi , še bolj živ spomin na M i l e n o zadeva nekaj let 
kasne j še dogodke iz š tuden t sk ih let. Oba sva bi la š tuden ta na 
Filozofski fakulteti. Vsak na svojem povsem drugačnem študijskem 
odde lku . M i m o samo b e ž n i h pozdravov ob s r ečan j i h so nas 
povezovale tudi skupne ure pri obveznem »pranju m o ž g a n o v « , k i 

smo j i h mnogi sprejemali rutinsko. N o , ne vs i ! Tako se spomnim 
Mileninega »upora« , ki smo ga vsi pozorno, sicer vsak po svoje in 
zase na tiho občudova l i . Upala si je predsedstvu konference glasno 
ugovarjali. Jasno s i je dovoli la izraziti svoj pogled na svet in ljudi 
okol i sebe. Po tistem nastopu, ki je mnoge vznemir i l , o M i l e n i 
nismo slišali kaj dosti več . Kasneje smo ugotovil i , daje emigrirala. 
Takratni poli t ični rež im je občut i la kol neznosno breme. 

In kdo je še, ža l , ta pokojna in še vedno premalo znana 
pesnica? »Njena l ir ika je izrazi lo intimna, pritajena, včasih na robu 
hermet ičnos t i ; njena stalnica pa je izjemen posluh za č loveka , zato 
se nenehno dotika vprašanja , kdo s e m ? « je zapisal dr. Denis Poniž. 

Ne nazadnje naj se ustavim še ob Svetu svitanja, literarnem 
večeru v spomin na pesnico Mi leno Merlak Delela v avli O Š Tabor 
Logatec 10. novembra. Vsem, ki so sodelovali pri snovanju in izvedbi 
čudov i l ega večera od srca čes t i t am. Polna avla zbranih pa m e j e 
p rep r i čeva l a , da tudi M i l e n i n a pesem pomirja in vzpodbuja k 
razmišljanju. 

In kaj pravi v svoji pesmi Iz biografije: Prve korake sem 
naredila : desno nogo. /(Rekli so mi. daje prava.)/ Kmalu sem z 
desno nogo tekla / l'petem razredu/smo se učili korakali z levo./ 
(Rekli so mi. da je prava.)/ LEVO. LEVO. LEVO.../Nisem se mogla 
naučiti. 

( Iz zbirke Svet svitanja. Mohorjeva založba Celovec. 
1997) 

Pavle Mihevc 
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Kulturni razgledi 

Odstrli Svet svitanja 
>Odkar sem videla,/da se sonce joče in veseli/s svojim dnem,/ mu zaupam ...«, je napisala 

Milena Merlak Detela (1935 - 2006) na začetek pesniške zbirke Svet svitanjafMohorjeva, 
1997), v kateri je objavila prerez svojega 40-letnega literarnega ustvarjanja 

S p c s n i č i n i m i verz i je Bo jana 
Levinger, pesnič ina nečakinja, pobudnica in 
p o v e z o v a l k a s p o m i n s k e g a v e č e r a 10. 
novembra tudi začela literarni večer v žlahten 
spomin eni na jpomembne j š ih predstavnic 
slovenske povojne izseljenske literature, 
prevajalki, posredovalki kulturnih vrednot 
in ustvarjalki tudi v n e m š k e m kulturnem 
pros to ru , d o b i t n i c i ug ledne avs t r i j ske 
literarne nagrade Thcodor ja Koernc r j a , 
pesnici vel ike nadarjenosti in globine in 
sorodnici , v Ž ibršah rojeni M i l e n i . 

M i l e n a Mer lak Detela je umrla 
nenadoma, nekega poletnega dne; konec 
oktobra so se od nje na žalni seji poslovi l i 
člani Druš tva slovenskih pisateljev. Bojana 
pa je od nekdaj žele la »da hi nekega dne v 
njeno čast skupaj s prijatelji v literarnem 
društvu pripravila recital njene poezije, z 
Mileno razpravljala o tem - kaj žeje mislila 
z verzom Tvoja neskončnost podaljšuje mojo 
končnost... in s ponosom prisluhnila njenim 
izvirnim mislim, kritičnemu odnosu do sveta, 
ki gaje vedno tako živo znala razložiti.« 

Žal , takega večera ljubitelji litera
ture in sorodniki niso dočakal i . Smo pa zato 
vsi , ki smo do zadnjega kot ička napolnil i 
avlo O Š Tabor Logatec tisti petek na topli 
jesenski sceni lučk, srečali pesn i ško d u š o 
Mi lene . Mi l en inc pesmi in tekste, k i j i h je v 
večer poezije in glasbe z vez i lom v celoto 
profinjeno spletala povezovalka Bojana, so 
o d l i č n o i n t e r p r e t i r a l i č l a n i in č l a n i c e 
Literarnega d ruš tva Zeleni oblaki . Glasbo, 
ki jo jc imela M i l e n a rada, je v žame ten 
spomin pr inaša la skupina Kosmato srce. 

»Bil je večer, ko so se srečali 
odmevi duš od tu in tam. 7.lili so se,« kot j c 
r ek la B o j a n a , »v eno samo neskončno 
povezanost, nas pomirili in nam dali vedeti, 
da ho ta povezanost neskončna, pa kjerkoli 

že smo. Milena ho vedno z nami. Njen 
izjemen posluh za človeka, njena povezanost 
z domom in domovino, njeno tradicijo, njen 
odgovoren odnos do narave, njena ljubezen 
do Boga in njena bolečina ob dojemanju 
sodobnega krutega sveta.« 

Tist i večer smo spoznali M i l e n i n 
izjemni pesniški in intimni svet, ki sta ga 
stkala s pisateljem L e v o m Detclo. Skoz i 
verze smo spoznavali njeno ses t ro-dvojč ico 
Zvonko , k i je ta večer doživl ja la zagotovo 
najbolj čus tveno , l jubil i smo in sovraži l i , 
spoznali krhkost Mi l en inc pesn i ške duše in 
senzibilnost dojemanja sveta. »Vse njene 
pesmi so razgibane, prepletene z globokim 
čustvovanjem, do izraza pridejo tudi najtišji, 
najbolj pomenljivi toni. Srečamo se tako z 
njenim najintimnejšim dojemanjem sveta, v 
katerega je največkrat ujeta njena ranjena 
pesniška duša, kot tudi z njenim kritičnim 
odzivom na dogajanja v javnem svetu. Oba 
svetova je Milena zmogla preseči in ju 
združiti v izvirno pesniško stvarnost,« j c 

Milenine pesmi so odstirali Zeleni oblaki. 

povedala Bojana. 
Naenkrat se je zdelo, da pesnica 

Mi l ena sedi med nami, da sama pripoveduje 
zgodbe s paše , zgodbe z ž ibrških bregov, k i 
j i h je imela tako rada, zgodbe s Fi lozofske 
fakultete, kjer je š t u d i r a l a p r imer ja lno 
književnost in psihologijo in spoznala moža 
L e v a . D a p r i p o v e d u j e s v o j o z g o d b o 
Desctnice in zdomstva. In od tu ni b i lo več 
daleč do vprašanja, ki si gaje postavila: »Do 
kdaj in do kje je obujanje spominov 
potrebno? In katerih? In na koga? In na 
kaj?« 

S p o m i n s k i l i t e r a rn i v e č e r j e 
logaški javnosti odstrl pogled na ustvarjalno 
in ž i v l j e n j s k o pot še ene p o m e m b n e 
osebnosti, ki jo Logatčani premalo poznamo. 
V s i , ki smo se večera udeleži l i , smo uživali 
v g loboki sporoč i lnos t i njene ustvarjalne 
literarne nadarjenosti, ki sojo, žal, prepozno 
priznali tudi umetn išk i krogi v slovenskem 
kulturnem prostoru. 

Branka Novak 
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Zeleni oblaki na vozu časa 
Na Ta veseli dan kulture 3. decembra je 13 članov in članic Literarnega društva Zeleni oblaki 

z literarnimi deli pokazalo, kako so se spreminjali v času 

Letošnja literarna branja smo sicer začeli 8. februarja v 
knjižnici, tematsko v barve ujeli literarni večer 25. maja pri čevčanski 
cerkvi in 20. septembra s poezijo in prozo na temo praznikov 
nazdravili prazniku O b č i n e . Na zadnjem literarnem večeru pa smo 
tudi i z teka jočemu se letu v pozdrav v ospredje postavili čas . Tist i 
prejšnji in sedanji, v nekoč je bilo in danes je. Ljubiteljem literature, 
ki so do zadnjega kot ička napolnili Knj ižnico Logatec, smo n a m r e č 
pokazali zače tke našega literarnega ustvarjanja. Prebrali smo prve 
literarne poskuse, stihe, ki so poln i l i zvezke, ki smo j i h skrival i 
pred nepovabljenimi bralci , prelistali smo porumenelc papirje, z 
roko napisane rime, osnutke zgodb in hkrati z branjem novejš ih del 

želeli pokazati, kako se kot ustvarjalci spreminjamo skozi čas . 
Kaj smo napisale pred dvajsetimi in več leti in kakšne so 

najnovejše pesmi in teksti, smo predstavile Barbara Bczck Rol, 
Francka č u k , Mateja llajdinjak, Nada Kržan in Branka Novak. 
Katere estetike so nam še vedno pri srcu, kateri pesniki še vedno 
v z o r n i k i ? "Če hočemo ali ne, je tako," je povedala Bojana 
Levinger, ki je na podlagi Kosovelovih napisala dvoje Gik lam v kar 
dolgem premoru let. "Drugače je na primer z mlajšimi avtorji, pri 
katerih včasih niti ni mogoče iskali preteklega ustvarjalnega časa. 
Je samo sedanjost, "je povedala v uvodu k branju najmlajše trojice 
avtorjev voditeljica večera Anja Sedej. Tak je mladi T im l lrš ič , ki 



Kulturni razgledi 
v eni svojih pesmi pravi: "Radinim, radiram, radiram ... /kako, 
da ne zradiram tistih besed?Kaja P r e g r š t , k i j e prebrala na 
osnovnošolskem natečaju nagrajeno ljubezensko pesem, jc povedala, 
da se j i danes z očmi osemnajstletnice " zdi precej patetična in je 
nimam več za svojo ". To je bilo jasno tudi pos luša lcem, saj so njeni 
novi teksti polni sodobnega jezikovnega in slogovnega uokvirjenja. 
O pesmih in zgodbah, ki so svoj konec doživele pod ostrimi čačkami 
prečr tanega , smo slišali vel iko tisti večer in o estetikah, k i j i h danes 
ne bi več priznali za svoje . . . A l i kot je rekel Tine Vučko: "Moji 
prvi pesniški poskusi so tako patetični in skrpucani. da jih resnično 
ne kaže obelodanjati pred publiko. " Zato pa j c njegova sedanjost 
tol iko bolj navd ihu joča , tudi ko gre za prepesnitev pesmi brez 
oblike kolegice iz društva Vande Lavrič v sonet. Preteklost pa je 
bistven del sedanjosti avtorice Tilke Jer ič ; odlomke je brala i z 
svojih dveh knjig. 

Ta p raznični adventni večer so ljubitelji literature slišali , 
kako raz l ično ustvarjalno sc avtorji odzivamo na dotike časa. Vsak 
na svoj način. Tako smo v glosi Marcela š l c l a i i č i č a s l išali , kateri 
vo l i ln i slogan mu j c bi l najbolj všeč , in s tekstom Vande Lavrič 
spoznali dve jutri, k i j u loči trideset let. Ana Balant ič j c z.ačcla,s 
soneti, k las ično formo, danes pa, ko ima za sabo zbirko Modra 
srebrina, začenja iskanje novega v pesn i škem izrazu. 

Z e l e n o o b l a š k i literarni veče r i so vedno tudi bogato 
glasbeno opremljeni. (ilasbeno muzo so tokrat pripeljale med verze 
vokalistke Ana in Špe la Kavč ič ter Karmen Kune. To je bi l 
njihov prvi javni nastop, ki je razglašal lepo glasbeno bodočnos t . -

Ogrevanje pred decembrskim branjem. loto: VI. Kržišnik 

B i l j e žameten, malo nostalgičen, predvsem pa ustvarjalno 
bogat literarno glasbeni večer , k i so mu čar dajale tudi sveče in zlato 
rdeča adventna scenografija. Pred / e l e n o o b l a š k o literarno drušč ino 
naje zdaj izdaja drugega zbornika ('as besed v oblak ujet, v katerem 
bomo objavili tekste, ki smo jih brali na letošnjih literarnih večer ih . 
Zbornik bo javno predstavljen na slovenski kulturni praznik leta 
2007. 
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Duhovni odsevi 

Več kot zmorejo videti oči 
Miklavž seje resno pripravil . 
Predšolsk ih otrok, med katere je 

bil pri uri verouka povabljen kot Mik lavž , 
ne gre podcenjevati. Bi t i je treba pozoren na 

Dobri Miklavž, Foto: T. Kapnik 

n a j m a n j š e p o d r o b n o s t i , kot j e l a h k o 
izdajalski poročni prstan pod prosojno belo 
rokavico ali elastika, na katero jc napeta 
brada, pa se izmuzne izza ušesa. Sicer če se 
po nerodnost primeri kaj takega, je z dobro 
besedo m o č najti pot iz precepa. Otroci 
namreč vseeno vidijo to, kar žel i jo videti -
Mik l avža . 

In ko vstopi Mik lavž v pravšnji 
o p r a v i , so skrb i o d v e č . K a k o o t rokom 
zažarijo oči, kakšno neizmerno pričakovanje 
sije i /n j ih . In gre kar samo od sebe. Zapojejo, 
sprašuje jo in pos luša jo . O šibi , k i naj j o 
Mik lavž še pr inaša loda, ali naj izpraši 
h lače ali je dovolj , če jc le zataknjena na 
v i d n e m mestu, kot k l i c k p o s l u š n o s t i , 
vzpodbuda k prepoznavanju med dobrim 
in z l im? In kaj so v tej zgodbi parkeljni, 
podoba česa? Teme, ki jo le dobrota more 
r a z s v e t l i l i ? Pno je jasno . K o M i k l a v ž 
povzdigne svoj glas, parkeljni obležijo v krču 
strahu. Č e m u služi in kaj pr inaša molitev -
ne kot pokora, ampak kot orodje umirjanja 
in govorice srca v prepoznavanju dobrega? 

Z d i se, da j i h tisto o dari l ih še 
najmanj z a n i m a . Je n a p a č n o o c e n i l ? 
S p r a š u j e j o in i š č e j o nekaj v e č , kot pa 
obljubljajo pr ičakovane igrače. Je to varnost 
v skrivnosti M i k l a v ž e v e g a poslanstva'.' Kaj 
že slutijo resnico, da je Miklavž brez njihovih 
staršev povsem brez moči? I sedijo zadaj 
za nj imi , zalo spregovori še njim. Naroča 

j im , naj mu p r i h o d n j i č tudi on i p i š e j o . 
Z a p r o s i j o naj da rove p o t r p e ž l j i v o s t i , 
razumevanja, pozornost i in l jubezni do 
svojih otrok. Tistega, česar se ne da kupit i , 
in je zato na jdragocenejše , l i s t ih darov, ki 
jih položijo v otroke, da j ih spremljajo skozi 
vse ž iv l jen je . . . Zakl jučuje in umirja živžav, 
skupaj zmotijo še k angelu varuhu, in ko se 
poslavlja, ga spremlja prešerna pesem. 

Pred vrati stoji ena od medicinskih 
Sester Doma Marije in Marte. Še varovanec 
doma naj bi obiskal , ko je ravno pri delu. 
Vstopi tedaj Mik lavž v sobo, v njej že leta 
leži nepokretna gospa devetdesetih let. 
Pogleda se srečala , dolgo se zreta. Mik lavž 
iztegne roko, njena dlan je topla in tako 
krhka. Držita se brez besed. Pa saj j i h ni bilo 
treba, vse so povedale njene oči , iz katerih 
so privrele solze. Tist i v e č e r j e v slabi uri 
potegnil lok. O d razigranega otroš tva do 
p o z n e j e s e n i ž i v l j e n j a , v n j e g o v e m 
najž lahtnejšem v slutnji tistega več, kot 
morejo videli oči. 

Tudi letos se mu je zdelo za malo. 
ko so trgovci potisnili Mik lavža v d rušč ino 
dobrih mož , ki kupujejo v trgovskem centru 
na robu mesta, če se le da v nedeljo; takrat je 
namreč ceneje. In ni se vznemirjal; j c pa raje 
prisluhnil pismom staršev, k i so do kraja vsi 
želel i , da bi Mik lavž trosil predvsem tisto 
najdragocenejše. 

.lun Miheve 



Duhovni odsevi 

Ali me imaš rad? 
O ljubezni, prostovoljstvu in življenju na enem mestu -na 12. dobrodelnem karitasovem 

koncertu v Rovtah 

Karitasov dobrodelni koncert je na zahvalno nedeljo v 
D o m krajanov v Rovte privabil več kot 250 ljudi. Polna dvorana 
ljudi, ki jo je bilo z odra gotovo prav lepo pogledati, je z zanimanjem 
spremljala koncert, ki mu je organizator - župni jska Karitas Rovte 
- letos namenil naslov: A l i me imaš rad? Vezno besedo o ljubezni 
sta tako pletla d o m a č i n a M i h a in Rezka Kavč ič . 

Začeli so najmlajši, učenci P O Š Vrh Svetih Treh Kraljev z 
igrico (in pesmico) o Zvezd ic i Zaspanki , k i stajo režirali učiteljici 
Rezka in Tjaša. Domač i mladinski cerkveni pevski zbor je zapel 
pod vodstvom Mart ina Logarja, za njimi je na klavirsko harmoniko 
zagodel obetavni Matej Hrjavcc. Kasneje je zaigral še na d ia ton ično 
Venček slovenskih ljudskih. Pesem o Slovenij i in njenih ljudeh je 
zaigral ansambel Bloški odmev, tri p o s k o č n e pesmice: o mišk i , 
s t rašnih razbojnikih in pikapolonici pa so razigrano zapeli pevci 
Ot roškega zbora G Š Logatec ob klavirski spremljavi zborovodkinje 
Tanje Ž a g a r . M i r o B o ž i č je p o s l u š a l c e o č a r a l z neverjetno 
improvizaci jo na temo gregorijanskega korala, pe tošo lka Saša je 
zapela kar sama brez spremljave. Ansambel Svetlin je po polki 
navduš i l z v a l č k o m Slovenija, od kod lepote, tako da so morali 
dodati še eno. Msgr. Tone Kompare je zbrane nagovoril s prijazno 
besedo o ljubezni in življenju. Poudaril je, da imamo toliko življenja, 
kol ikor imamo ljubezni, ter daje prihodnost slovenskega prostora 
v razvoju prostovoljstva. Vokalna skupina Mavr i ca iz Dobrepolja 
je pela o iskrenih ljudeh, trinajstletni nadebudni pevec David z 
B l e d a pa (kajpak) o mladostni za l jubl jenost i . Dve A n i (ena 
harmonikarka, druga pevka) sta zaigrali in zapeli eno skupaj, drugo 
pa je harmonikarka, sicer srebrna s tekmovanja diatoničnih harmonik 
L j u b c č n a 2006, zagodla in zapela kar sama. Vokalna skupina 
Cantamus je pela pa o zvezdah in priredbo Kres l inovc Dekle moje, 

Mavrične pevke iz. Dobrepolja. FotOl M. Bogataj 

pojdi z menoj. 
Koncert so v zares prijetno veselem vzdušju zaključil i 

č lani obeh ansamblov z. Avsen ikovo G o l i c o . Po koncertu so se 
nastopajoči zadržal i v dvorani ob prigr izku, k i so ga pripravile in 
postregle prijazne d o m a č i n k e . M o r d a za konec še to. K o sem 
prisostvovala dobrodelnemu koncertu, se nisem spraševala , ko l iko 
organizaci jskega dela je imel tajnik ž u p n i j s k e Kar i l a s Rovte 
Hieronim Kavčič (s sodelavci), daje bil koncert tak, kot je b i l : ravno 
dovolj dolg (slabi dve uri, kar je redkost med večkra t razv lečenimi 
dobrodelnimi koncerti) in ž ivahno obarvan z razl ičnimi (dobrimi) 
glasbeniki. Vzorno. 

GM 

Za mir in pokoj 
Poslovilne in pogrebne navade med preteklimi in sedanjimi časi 

II. 

Društveno slovo pa sedmine 
V s i pogrebni običaj i , seveda, se niso spremenili č ez noč . 

K o l i k o r bolj je bil kraj oddaljen od Logatca, dlje so se ohranjali stari 
pogrebni običaji. Tako še danes gasilci ohranjajo običaj čas tne straže 
ob pokojniku in čas tne če te ob pogrebnem sprevodu. Podobno 
ravnajo tudi lovci . Zelena bra tovšč ina nosi ob slovesu za klobukom 
smrekovo vejico, k i j o po čas tnem strelu ob oglašanju roga spusti v 
odprti grob. O b pogrebu strojevodij velja še vedno navada, da se z 
že lezn i ške postaje oglasi sirena v poslednje slovo. 

Godba je bila na pogrebih kar nepogrešljiva. 

O b slovesu od pokojnikov seje pred leti pr iče lo uveljavljati tudi 
pevsko slovo s pevci ; najprej samo ob smrti č lana , nato pa vse bolj 
pogosto po želji svojcev. V zače tku je bi lo slovo s pesmijo le pri 
bolj pomembnih ljudeh in s sedmino, kamor so poleg svojcev povabili 
tudi pevce in ministrante. Župn ik seje sedmine le redko udeleži l , in 
še to le na posebno povabilo svojcev. 

Z godbo in sindikalnim dinarjem 
Neverjetno, toda r e s n i č n o : p r i č e l o se je pred leti i z 

poli t ičnih razlogov. K uveljavitvi pihalnega orkestra na pogrebih je 
pripomogel prepir med obč insk im sindikalnim svetom in delovno 
organizacijo K L I . Pomiritvi je bil namenjen predlog na zboru delavcev 
in na delavskem svetu Stavbnega pohiš tva za t. i . s indikalni dinar. 
Sindikalni dinarje nato prevzel celoten K L I , kasneje pa še Valkarton. 

Pihaln i orkester j e za s indikaln i dinar moral sprejeti 
obvezo, da bo z orkestrom sodeloval na pogrebih. Ta odloč i tev je 
pihalnemu orkestru prinesla nekaj denarja za njegovo delovanje, 
vendar pa tudi dolgoletno sitno obvezo za spremstvo ob pogrebih. 
K a k o težko je bi lo v do ločen ih primerih ugoditi žel jam svojcev in 
zbrati dovolj godbenikov za pogreb, je vedelo samo vodstvo godbe. 
Seveda, na ročn ikom ni bilo pomembno, da orkester nima primerne 
zasedbe; pač , na pogrebu je morala biti godba! 

S č a s o m a , zlasti po osamosvojitvi Slovenije, je ta običaj 



dokaj sp l ahne l . Orkes te r je postajal vse k a k o v o s t n e j š i , od 
sindikalnega dinarja pač ni bi lo dovolj za kritje stroškov. Tako velik 
in kakovosten orkester je v spremenjenih okol iščinah gospodarjenja 
zahteval d rugačen način financiranja, ki ga danes uresničuje obč ina 
Logatec z nekaterimi sponzorji. 

Od poslovilnih vežic naprej 
D a se pogrebni o b i č a j i spreminjajo in da se bodo 

spreminjali še naprej, opazimo že s pojavom prve poslovilne vežice 

Duhovni odsevi 
v Dolenjem Logatcu. Ta je bi la ob izgradnji odprta vsem vetrovom 
in tako zelo neprimerna za logaške zimske razmere. Šele zasteklitev 
in ča jna kuhinja sta ponudi l i zavetje svojcem ob s lovesu od 
pokojnikov. Č e je bi la mrl iška vežica spoče tka v e č i n o m a prazna, 
poteka danes slovo od pokojnikov običa jno kar v mrl iški vežici . 
Tako se bodo pogrebni ob iča j i še naprej spremin ja l i , saj so 
predvidene gradnje poslovilnih vežic tudi vse tam, kjer j i h doslej še 
ni. 

Albin Čuk 

Angola v Afriki - tam daleč in tako blizu 
Dežela uboštva, revščine, bolezni, dežela prijaznih in odprtih ljudi z izrednim čutom za 

pomoč bližnjemu 
A f r i k a ! Dežela , ki je sinonim za 

uboštvo, revščino, bolezni. Dežela, po kateri 
sem hrepenela, da bi j o enkrat obiskala , 
doživela in preživela določen čas z domačini . 
Sanje so preš le v stvarnost, in tako sem se s 
skupino mladih pod vodstvom p. J o ž e t a 
A n d o l j š k a o d p r a v i l a na č u d o v i t o pot. 
A n g o l a je b i l a v e l i k o l e p š a , odprta in 
pri jaznejša, kot sem pr ičakovala . Č lovek se 
odloči za misijonsko poslanstvo, da bo tam 
bogatil l judi, j i m pomagal in j ih sprejemal 
takšne , kot so. A več, kot sem dala, več sem 
od njih prejela. 

Tri tedne sem p r e ž i v e l a na 
mi s i j onu C a c u a c o , kjer delujejo sestre 
sa lez i j ankc pod v o d s t v o m n a š e sestre 
Zvonke M i k e c . Tam sta delovali tudi dve 
slovenski laiški misijonarki: Renata Vajngerl 
in Simona Zupan. Poslanstvo salezijank je 
v vzgoji in izobraževanju . Vodijo vrtec, ki 
skrbi za 200 otrok, ter osnovno šo lo , kamor 
hodi 1500 otrok in mladih. Organizirajo pa 
tudi večerno šolo opismenjevanja za odrasle 
ženske ter tečaj šivanja. Šola in vrtce pod 
okril jem salezijank o m o g o č a t a b rezp lačno 
i z o b r a ž e v a n j e z a na jbo l j r evne ob 
sponzors tvu » b o t r o v « , k i z m e s e č n i m 
prispevkom omogoča jo otrokom in mladim 
osnovno izobrazbo. 

Ž e prv i stik z d o m a č i n i me je 
prepričal. Ljudje so prijazni, odprti, ponudijo 
tudi tisto, česar sami nimajo, ali so si s težavo 
p r i d o b i l i . Ž e l i j o si tvoje pozornos t i in 
sprejetja. Izredno so me obogatili otroci s 
svojo iskrenostjo, ljubeznijo in zaupanjem. 
Otroci si želijo objema, dolika, želijo bi l i ob 
tebi in te spreml ja t i . V e č i n o č a s a sem 
preživela prav z otroki v vrtcu, šoli in v 
popoldanskem času , ko smo skupaj odšli 
na p lažo , tam igrali nogomet ali se igrali na 
u l i c i . Tudi v A n g o l i je nogomet izredno 
popularen. Otroci si ob iča jno naredijo žogo 
iz ž iva lskega mehurja ali iz raznih odpadnih 
delov ob lač i l , papir ja . . . K nogometu so 
prihajali mlajši in starejši od 5 do 20 let. 
Nihče ni ostajal ob robu igrišča, vsi smo igrali; 
včasih tudi po 20 in več . T u ni pomembno, 
ko l iko golov zabi j e š , pomembno je to, da si 
Z njimi, da z njimi igraš in j i m podariš košček 
svojega časa. Otroci v vrtcu so še toliko bolj 

Magda z otroki iz misijona Cacuaco v Angoli. 

pr is rčni . Najbolj me je presenetilo to, da 
dobijo vsako jutro za zajtrk mlečni riž in 
n ihče n iko l i ne pusti zrnca riža, n ihče se ne 
pri tožuje: » O h , spet ta riž!« So stvari, ki te 
ganejo in ki so ti nerazumljive. Prav tu človek 
s p o z n a , da se da z m a j h n i m i s t v a r m i 
preživeti , da ne potrebuješ vsega, kar si želiš, 
da se lahko umiješ z v r č e m vode in nasi t iš z 
majhnimi obroki. Še vedno je veliko revščine, 
lakote ter bolezni. Ljudje živijo iz rok v usta, 
iz dneva v dan, o kakšnem premoženju sploh 
ni m o g o č e sanjati. K l jub temu, da nimajo 
skoraj ničesar, so srečni. Srečni so, da živijo, 
da imajo drug drugega in da si vzamejo čas 
drug za drugega. Imajo izreden čut za pomoč , 
že otroke uči jo in j i h vzgajajo, da skrbijo za 
svoje bratec, sestrice ali širše sorodnike. 

N a milijonu sem popoldan in 
zveče r vodi la ambulanto za otroke, k i so 
imeli zdravstvene težave . Zan imivo , da je 
bilo prvi dan samo nekaj otrok, drugi danjih 
nisem več prešte la , nato pa j i h je bi lo že 
lo l iko , da sploh nisem vedela, kje bi začela . 
Vel iko je bi lo opraskanin. odrgnin, turov ter 
drugih infekcij k o ž e . Ljudje, še posebno 
o t roc i hod i j o b o s i , v e l i k o je smet i in 

p ločev ink , na katerih dobijo rane. A kljub 
temu, da živijo v slabih higienskih razmerah, 
se j i m rane neverjetno dobro celijo. So zelo 
odporni, saj pravijo, če otrok preživi do 5. 
leta starosti, postane izredno imun in se laže 
bori proti bo lezn im. V A n g o l i je v e l i k o 
infekcijskih bolezni: malarij, hepatitis, aids, 
še vedno se pojavljata gobavost in kolera. Z 
zdravstvom so t e ž a v e , ljudje morajo vse 
stori tve p l a č a t i , za kar pa v e č i n a n ima 
denarja. Tako si pomagajo z d o m a č i m i 
zdravili ali pa se obrnejo k vraču, k i j i h skuša 
pozdraviti . Smrt sprejmejo kot del življenja 

se pač rodi nov otrok! 

I z r edno sem o b č u d o v a l a 
misijonarje, k i podarijo svoje življenje za 
bližnje in živijo evangelij na vsakem koraku. 
Resnično jih je Bog poslal tja, da ga oznanjajo 
in pričujejo o Njegovi neskončn i ljubezni. 

Delo na misijonu me je izredno 
obogatilo, spremenilo moj pogled na Af r iko 
in na ljudi, k i tam živijo. Pridobila sem veliko 
lepih izkušenj in novih spoznanj v globoki 
hvaležnost i , da sem imela možnos t preživeti 
nekaj časa med drugače mis leč imi l judmi. 

Magda Mihevc 
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Bodi pozdravljen, sv.Miklavž! 
December je čas pričakovanja, je čas razmisleka in novih 

sklepov za boljši jutri, za boljše leto, ki prihaja. Je mesec teme, noči, 
in je mesec kratkih utrinkov sončnega dne, luči. Predvsem pa je v 
sodobnem svetu - to čas mrzličnih nakupov, veselega obdarovanja, 
svetl ikajočih se luči, reklamnih napisov, veseljačenja in pokanja. 
Navkljub trušču, ki ga obdajajo to gotovo eden najlepših mesecev za 
otroke, ki željno pričakujejo darila in sladkih dobrot. 

Za pridnost in ubogljivost j ih najprej obdari sv. Miklavž. 

Letos so se ga najprej spomnili z Miklavževim sejmom, ki 
jc bil na toplo petkovo popoldne. Tudi letos ga je v sodelovanju z. 
Mik lavžev im vrtcem, skupino Nazarct, O Š 8 talcev, O Š Tabor, 
trgovino Sadje in zelenjava (iz stojnice pri Krpanu) in Slaščičarno 
Kljukec ter Vzgojno varstvenim zavodom Logatec pripravilo Društvo 
prijateljev otrok in mladine Logatec, ki jc k nastopu povabilo tudi 
pevca Mateja s predstavo Pika Poka in lajnarja. 

Praznični dogodek Miklavževanja se je na torkov večer 
zaključil z obiskom pravega sv. Miklavža, ki je s polnim košem dobrot, 
z nastopom Otroškega pevskega zbora sv. Nikolaj in gledališke skupino 
Nazarct razveselil številne otroke, ki so so mu na ta praznični večer 

Športni kdlejdoskop 

pridružili v dvorani Narodnega doma in najprej spremljali računalniške 
težave angelov, katerim so malce ponagajali dobrodušni parkeljni, 
nato pa so se razveselili nagovora sv. Miklavža, ki j ih je pohvalil in 
obdaril ter obljubil, da prihodnje leto spet pride. 

NevMa 

Miklavž z angelčki in košem dobrot. 
FotOi f). Malavašič 

Na poti proti 
prvi ligi 

Nove t o č k e na poti 
proti I. slovenski 
nami /noten išk i ligi 
V soboto, 4. novembra, so oslabljene 
igralke N T K - Logatec ( p o š k o d b a Nine 

Špruk ) gostovale v Pomurju in zabe lež i le nove štiri točke na poti 
proti prvi namizno ten i šk i l ig i - ženske : 
N T K R A K U Š A - N T K L O G A T E C 3 : 6 
NTK KEMA - NTK LOGA TEC 2 : 6 

36. mednarodno prvenstvo Varaždina 
N a trodnevnom turnirju v Varaždinu je 12. novembra 

nas topi lo 415 kadetov in kadetinj i z Č r n e G o r e , Bosne in 
Hercegovino, Italije, H r v a š k e in Slovenije. Ze lo velik uspeh jo 
dosegla ekipa mlajših kadetinj v postavi N ina Z u p a n č i č in Katja 
Gutnik. Fikipa jc osvoji la tretje mesto. 

V posameznem delu pa so se igralke N T K Logatec uvrstile: 
na 4. mesto N i n a Z u p a n č i č , ml . kadetinje, na 11. mesto pa Katja 
Gutnik, ml . kadetinje 

14. Mednarodni n a m i z n o t e n i š k i turnir 
Antun Tova Stipančič 

N a 14. mednarodnem namizno ten i škem turnirju Antun 
St ipančič v Zagrebu jc nastopilo 51 1 tekmovalcev iz 91 klubov iz 
dvanajstih evropskih držav. Turnirja sejo udeleži lo tudi 15 igralcev 
N T K Logatec, ki so v močni mednarodni konkurenci prikazali veliko 
borbenost in kvalitetno igro ter dosegli dobre rezultate. 

M e d mlajšimi kadetinjami: Nina Upančič 6. mesto in Katja 
Gutnik 9. mesto. 

M e d m l a d i n k a m i : Sanja S m i l j a n i č 9. mesto in A n a 
Vordinek 14. mesto. 

2. Odprti turnir R.S. /a kadete in kadetinje 
N T K Logatec je v logaški športni dvorani organiziral 2. 

Odprti turnir Republike Slovenije za kadete in kadetinje, ki se gaje 
udelež i lo 72 kadetov in 39 kadetinj iz 25 slovenskih klubov. I/ 
N T K Logatec j c nastopilo 14 tekmovalcev, k i so pokazal i lep 
napredek v igri in dosegli tudi dobre uvrstitve. Velik podvigje uspel 
enajstletni N i n i Z upanč i č , k i j e še kot mlajša kadetinja osvojila 3. 
mesto med starejšimi kadetinjami. 

S podviga Nine Zupančič (prva z desne). 

Rezultat i : Nina Z u p a n č i č 3. mesto, Blaž, Bonč ina 5. 
mesto, M i h a Ž igon 6. mesto, Katja Gutnik 7. mesto in Toni Kožul 
12. mesto. 

Juli 



S čokolado na Himalajo 
Janeza Levca, dolgoletnega alpinista, gorskega reševalca, gorskega vodnika in jamarja poznamo kot 
skromnega, vedno nasmejanega in dobrodušnega moža, vedno pripravljenega pomagati ljudem, jih 
spravljati v dobro voljo in jih osrečevati - Janez, sicer tudi nekdanji učenec OŠ 8 talcev, se je pred 

kratkim vrnil s Himalaje, kjer je osvojil 8210 m visoki vrh Cho Oju. 

Janez, iskrene čestitke za »pravljeni vzpon. Povejte, 
prosim, našim braleem, kdaj ste se prvič srečali s hribi? 

V gore sem začel hodi l i s svojimi šest imi leti. Prvi večji 
vzpon sem opravil z. o č e t o m na Snežnik (1796 m). 

Kdaj ste začeli plezati in kdaj ste dobili naziv alpinist? 
Plezati sem začel v sedmem razredu osnovne šole. Naz iv 

alpinist sem dobil po uspešno opravljenem izpitu 25.12.1981. 
Koliko alpinističnih vzponov sle do sedaj opravili in v 

katerih gorstvih sveta ste že plezali? 
Z a seboj imam 788 vzponov. Večino sem jih opravil v 

d o m a č i h gorah, nekaj v italijanskih Dolomi t ih in Visok ih Turah ter 
šv icarsk ih in francoskih Alpah . Pot me je zanesla tudi v g r ško 
Meteoro in na ško t sko višavje . Visoke vzpone preko pet t isoč 
metrov sem opravil na Kavkazu Elbrus (5642 m), Severni Amer ik i 

Denali (6201 m), J u ž n i A m e r i k i l luascaran (6768 m) in na 
Himalaji C h o O y u (8201 m). 

Septembra 2006 ste odšli z odpravo na Himalajo. S 
kakšnim namenom ste želeli osvojiti Cho Oju? Kako dolgo ste se 
pripravljali na ta vzpon? Kakšen je bil vaš trening? 

Na ta vzpon sem se pripravljal vzporedno s pripravami 
za letošnji Denal i . Priprave so trajale leto dni z vsakodnevnimi 
treningi v vsakem vremenu in v vseh letnih čas ih . Osnova treninga 
je bi l tek, sicer pa hoja in plezanje po d o m a č i h in evropskih gorah. 
V času slabega vremena pa sem treniral v fitnesu. Oho Oju me je 
pritegnil, ker je bil to moj prvi osemt i sočak . 

Kako je potekal vzpon? 
D a bi s rečno prispeli na vrh, je v baznem taboru tibetanski 

duhovnik b lagos lov i l tabor, č l a n e odprave in v i š i n s k e n o s a č e . 
Tibetanci so zelo religiozni in vel iko dajo na starodavne običaje , po 
katerih morajo vsi dobili blagoslov gora, šele potem lahko stopijo v 
njihova naročja. K o smo v nekaj dneh opravil i vse potrebno, so 
odš le šerpe na viš ino 6300 m postavil prvi višinski labor. Z a njimi 
smo se potem zvrsti l i do tabora še ostali člani odprave. Tam smo 
prespali ter se zopet vrni l i v bazni tabor. N a j p o m e m b n e j š e je bi lo , 
da smo se č im hitreje privadi l i na viš ino in redek zrak. Po nekaj 
dneh poči tka smo se zopet povzpeli do prvega tabora, tam prespali 
ter se naslednji dan povzpeli na drugi višinski tabor na višini 7050 
m. Tam smo zopet prespali in se nato vrn i l i v bazni tabor. K o so 
nam šerpe postavile še tretji tabor, seje zgodba ponovila. Iz tretjega, 
najvišjega lahora smo se v enem dnevu povzpeli na vrh ter se vrni l i 
do drugega tabora, kjer smo prespali. Na vrhnje bilo naj lepše to, da 
smo imeli lepo vreme in res zelo lep razgled na Mount Evcrest. 

Naslednjega dne sem prispel v bazni tabor utrujen, vendar 
zelo zadovoljen. Nalo smo proslavil i naše vzpone in s rečno vrnitev 
v življenje. Zaradi ogromne kol ič ine snega, slabega vremena in 
redkega zraka nas je od 100 alpinistov osvoji lo vrh le 70, zato naš 
uspeh ni zanemarljiv. 

Koliko časa je trajala vašu odprava? Koliko udeležencev 
je štela? 

Sama odprava je trajala 46 dni (6 dni za na vrh in nazaj v 
A B C , ostalo priprava in vožnja in poč i tek) . Člani odprave so b i l i : 
Dani lo T ič - vodja odprave, M i l a n Romih , Dušan Debeljak, jaz in 
zdravnik Alfred Randall . 

Kukšne temparature so vus spremljale in kako ste bili 
oblečeni? 

V baznem taboru 5400m: + 1 5 ° C / - 1 8 ° C , v prvem 
viš inskem taboru 630()m: + 5 ° C / - 2 2 ° C , v drugem viš inskem taboru 
7()5()m: - 5 ° C / - 2 T C , v tretjem v i š inskem taboru: 7400m - 8 ° C / 

- 3 0 ° C ; z vrha nimam podatkov. - Oblečen i pa smo bi l i v puhasla 
oblači la kombinezone. 

Ali ste lahko spali v tako hladnem vremenu? Ste naleteli 
na kake hude ovire? 

Glede na tO, da smo imeli dobre puhasle spalne vreče , se
je dalo kar dobro spati. V tretjem taboru pa nas je zaradi v iš ine kar 
malo bolela glava. Tam kljub topli spalni vreči nismo mogli spati. 
K a k i h posebno hudih ovir pa ni bi lo . 

Kakšno hrano ste lahko jedli v visokogorju? 

Veselje in zadovoljstvo oh srečni vrnitvi v bazo po osvojenem Cho 
Oyu (v ozadju). Levo Cene Kerčič, desno Janez Leveč. 

Na višini je vsakdo jedel , kar je imel najraje. Imeli smo 
tudi svojega kuharja in jedi ln ico (v šotoru) . Predvsem pa smo jedli 
kremne juhe in č o k o l a d o . V baznem taboru pa so nam pripravil i 
krompir, testenine in riž. Potrebovali smo zelo vel iko t ekoč ine . V 
baznem taboru s tem ni bilo težav, saj smo imeli m o č n e gorilnike, ki 
so sneg hitro stopili . Večji problem pa naslaja više v gori , kjer je na 
voljo le manjši kuhalnik, ki le počas i stopi sneg, denimo, da smo 
stopili 5 litrov vode, smo potrebovali tudi 2 uri . Hrano - riž in 
testenine smo skuhali že v baznem taboru, na v i š inskem taboru 
pa smo jo le pogreli . 

Ali lahko taki vzponi pustijo tudi kakšne posledice? 
Zaradi redkega zraka in nizkega pritiska se telo bistveno 

d rugače odziva kot doma. K r i se v ve l ik ih viš inah strjujc, celice 
telesa pa zaradi tega ne dobijo ustrezne hrane in hitreje odmirajo 
kot v dolini . Z a premagovanje višinske bolezni in redčenja krvi smo 
si tako pomagali / aspirinom ali lekadolom. Zaradi mraza in redkega 
zraka lahko pride do pl jučnega ali m o ž g a n s k e g a edema, ki lahko 
p o v z r o č i v n a j s l a b š e m p r imeru ce lo smrt. Ne redke so tudi 
podhladitve oz. zmrz l ine telesa in o k o n č i n . V hujših pr imerih 
omrzl in je treba celo amputirati prsle na rokah ali nogah. 

In vaši naslednji cilji? 
Poskus osvojiti še kak osemt i sočak . 
Katera gora vam je doslej ostala v najlepšem spominu? 
Cho Oyu . Je pač to moj prvi osemtisočak in tudi tehnično 

ni zahteven: le 10 dni vožnje in hoda! 
Zahvaljujem se Vam za čas, ki ste nam ga namenili. 

Lorena Kune, K.d OŠ S talcev Logatec 
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Spet na Ljubljanskem maratonu 
M e d 4000 ude leženc i Ljubljanskega maratona zadnjo 

nedeljo v oktobru so b i l i ponovno aktivni č lani Š D T r n o v S K I 
Maraton, ki so se udeležili polovice maratona (21 km). Lep rezultat 
je dosegla Breda K o s m a č , ki j i je uspelo izboljšati rezultat lanskega 
teka, saj je tekla pod dvema urama - 1.57.37; med 649 č lan icami je 
dosegla 218. čas . Neko l iko je b i l razočaran Zla tko Z imše l , saj se v 
teku ni spustil pod dve uri; s časom 2.05.37 je bil med 2200 udeleženci 
na 1784. mestu. Mnogo bolje seje odrezal Peter K o s m a č I č a s o m 
1.38.31 in 544. mestom, in še bolje Ivan Pergovnik, ki seje s časom 
1.33.56 uvrstil na 314. mesto. Zadnja dva sta tekla v okviru svojih 
trenutnih sposobnosti. 

Poleg maratona in polmaratona je bi l tudi rekreativni tek 
na 10 k m , katerega seje udelež i la naša prijateljica Špclca . Ta s i je 
namreč prejšnje leto ogledala tekmovanje, ki jo je tako zagrabilo, da 
se je odloči la in se letos preizkusila na rekreativnem teku. Njen čas 
1.02.33. 

V z d u š j e pred tekom in ob njem so popestr i l i razni 
ansambli (Di stroj) in večje š tevi lo navi jačev kot v prejšnjih letih. 
Naslednje leto pa se bomo preizkusi l i na 21 in na 42 km. Kl jub 
temu da seje tekmovanja ude lež i lo več tekmovalcev kot lani, pa ni 
bi lo zaslediti novih obrazov iz Logatca. Nekaterim se je menda 

Ponovno po 
Vertovčevih poteh 
Logaški planinci smo se 19. novembra ponovno udeležili 

organiziranega, letos že 6. pohoda po Vertovčevih poteh; pohod 
poteka vsako leto prvo nedeljo po Mar t inovi nedelji z i zhodiščem 
pri hrastu pred vasjo Ustje. Letos je bi l pohod organiziran pod 
okri l jem Druš tva za odkrivanje in varovanje naravnih in kulturnih 
vrednot Mat i ja Vcrtovca. 
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Na Vertovčevipoti. 

L e t o š n j e g a pohoda smo se u d e l e ž i l i pod vods tvom 
Mar inke Kozamcrnik , k i nas je I potjo seznanila že med vožnjo . 
Pot smo prešli po smeri, ki smo jo prikazali že v lanskem zapisu v 
Logaških novicah. 

Kljub slabemu vremenu smo preživeli dan v prijetni družbi 
na de lčku naše lepe domovine, zato vabimo, da se nam drugo leto 
pr idruž i te , saj so tudi trenutki neponovlj ivi . 

Marinka Petkovšek 

Uteha po uspešnem maratonu. 

zdela š tar tnina predraga! V s i ljubitelji teka vabljeni na enkratno 
doživet je Ljubljanskega maratona. Zadnjo nedeljo v oktobru! 

SkiVan 

Prek Stolpnika 
do Žičke kartuzije 
N a prvo nedeljo v novembru se nas je za cel avtobus 

logašk ih pohodnikov odpeljalo pod vodstvom Jerneja Rusa v 
Slovenske Konjice, mesto cvetja in vina. O prisotnosti Rimljanov v 
teh krajih pričajo ohranjeni antični spomeniki . Prva pisna omemba 
Konj ic je vezana na leto 1146, ko se omenja desetina v župnij i . 
Konj , upodobljen v mestenem grbu, je že od nekdaj s imbol Konj ic ; 
njegov kip smo videli tudi na mostu sredi trga. Na starem trgu se 
skozi vse leto vrstijo pomembni dogodki. V občini živi okoli 14.000 
prebivalcev. Vlaganje v turizem in obnovo pomembne zgodovinske 
in kulturne d e d i š č i n e daje d a n a š n j i m Kon j i cam novo podobo. 
K o n j i š k o t u r i s t i č n o d r u š t v o je b i l o med p r v i m i p o b u d n i k i 
sodelovanja Slovenije na evropskem tekmovanju Lntentc Morale, 
na katerem so leta 1998 tekmovale Konjice kot mesto in prejele 
zlato priznanje, Ž iče kot vas pa bronasto. 

Nadalje je naš obisk veljal Staremu gradu nad Konj icami . 
Prvi lastniki gradu so bi l i gospodje Konj iški , ki so se pojavili sredi 
12. stoletja kot p remožn i p lemič i . O d leta 1671 gradu ni n ihče 
obnavljal, in koje leta 1828 postal lastnik gradu Windischgraetz, je 
bi l ž e v razvalinah. Razval ine gradu z. obnovljenim stolpom še 
danes pričajo o nekdanjem m o g o č n e m gradu nad Konj icami . 

Po ogledu Starega gradu smo se z. avtobusom peljali po 
cesti, ki vodi iz Konj ic preko Konj iške gore do Tolstega vrha, Ž ičke 
kartuzije, Sojeka, Kamne gore in Frankolovega, kjer je izhodišče 
poti, ki vodi na Stolpnik (1012 m). Kren i l i smo po markirani poti in 
kmalu zavi l i na lovsko stezo ter prispeli na Nizek vrh, kjer je bilo za 
nami pol poti. N a več mestih je bi la pot drsna, prekrita z listjem, in 
seje ves čas strmo dvigala. Po slabih dveh urah hoje smo ugledali 25 
m visok stolp, zgrajen pred desetimi leti, in leseno planinsko kočo , 
pred katero so nas pričakal i konjiški planinci z. v roč im čajem. S 
stolpa, na katerem je mrzlo pihalo, j c bi l lep razgled na Slovenske 
Konjice, Z r e š k o Pohorje, Boč in okol ico . 

Po opoldanski mal ic i iz nahrbtnika smo po kakih 2 urah 
prišli v Ž i č k o kartuzijo, ki stoji v odmaknjeni in tesni dol ini sv. 
Janeza Krstnika; ustanovljena je bila leta I 165. Obsegala je zgornji 
in spodnji samostanski kompleks . V zgornjem samostanu so 



Športni kalejdoskop 
prebivali izobraženi menihi z zelo strogim redovnim živl jenjem, v 
spodnjem (današnji Špitalič) pa so živeli bratje laiki , ki so se ukvarjali 
z m l i n a r s t v o m , o p e k a r s t v o m , s t e k l a r s t v o m in p o d o b n i m i 
rokodelskimi dejavnostmi. Kartuzijani so b i l i znani po naravnem ' 
zdravi l s tvu in l e k a r n i š t v u , ukvarjal i pa so se tudi z literarno 
dejavnostjo. Ž i č k o kartuzijo je leta 1782 ukini l cesar J o ž e f II. Pod 
vodstvom tamkajšnje tur is t ične vodnice smo si ogledali m o g o č n o 
kar tuz i jo , k i j o obnavl ja jo . T u imajo tudi z e l i š č n i vrt in v 
prenovljenem obrambnem stolpu prodajajo ze l i ščne namaze in 
napitke. Pred vhodom v samostan so v 17. stoletju samostanci 
uredil i gos t i š če , potem ko so v 15. stoletju opus l i l i bratovski 
samostan v Š p i t a l i č u , kjer so poprej sprejemali goste. Tako 
obnovljena stavba velja za eno najstarejšin gostiln pri nas. 

M e d vožnjo proti Ž i c a m smo se ustavili v opustelem 
kamnolomu, kjer raste Žički grobeljnik, rastlina, ki uspeva le v 
tamkajšnjem geografsko ozko omejenem območju . Žički grobeljnik 
je ogrožena in redka rastlina - zclnata trajnica, k i zraste K) do 20 
cm, z vretenasto korenino, s ivozelenim, p o k o n č n i m in razvejanim 
steblom, ja jčas t imi in sul ičas t imi listi ter rumenimi cvetovi , k i 
dozorijo v okrogle plodove - luščke. Z odlokom konj iške obč ine je, 
ras t išče Ž ičkega grobcljnika zavarovano kot naravni spomenik. 

M i m o Špi la l iča smo se zazrl i proti cerkvi Mari j inega 
obiskanja, k i j e bila zgrajena med leti 1 160 in 1 190. Prvotno je bi la 
to cerkev ž i čk ih menihov v spodnjem samostanu in je edini 
n e p o š k o d o v a n i ostanek nekdanjega samostanskega kompleksa. 
Kasneje smo v Žicah obiskal i Pletarstvo Kalšek. Na domači j i 

l\a Stolpniku. 

izdelujejo pletarske izdelke, znači lne za območ je Dravinjske doline. 
Pokazali so nam potek pletenja in izdelke košare , koš i , opletene 
steklenice, kar smo lahko tudi kupil i . Poleg pletarstva se na domačij i 
pod Ž i č k o Gorco ukvarjajo tudi z v inog radn i š tvom in žgan jekuho . 
Poskusil i smo njihov mošt in novo vino. Sredi razigrane d r u ž b e se 
je popoldne kmalu prevesilo v noč , zato smo zapustili prijazne 
Ka l škovc in se odpeljali proti domu. Marinka 
Petkovšek 

Po Logaški planinski poti lati 

O b l a č n e g a 26. novembra smo se 
logaški planinci udeležili II. dela pohoda po 
Logaški planinski poti od Vrha Sv. Treh 
Kraljev do Novega Sveta. Iz Logatca smo se 
odpeljali preko Rovt na Vrh Sv. Treh Kraljev 
(884 m) do planinske koče (823 m), kjer 
smo v Vodnik L P P vtisnil i ž ig š t .3 , Pod 
v o d s t v o m Janeza R u d o l f a in T o m a ž a 
N a g l i c a s m o z a č e l i p o h o d do t r i ure 
oddaljenega Medvedjega Brda. 

D o b r e v o l j e s m o najprej š l i 
dobrega pol kilometra po strmi poti proti 
vrhu, nato smo se po markirani poti spuščali 
do Sopota. V bližjih Mat jaževih kamrah je 

//. del 

a rheo loško najdišče , kjer je dokazano živel 
č lovek v paleolitiku in neolitiku. Po asfaltni 
cesti smo šli proti Rovtam in po kakih dveh 
kilometrih zav i l i mimo Zavratca in Veharš 
ter redkih domač i j in dospeli na Medvedje 
Brdo (785 m). Spotoma smo si o ogledali 
delujoči to lkač za potiskanje vode iz potoka 
do oddaljenih h i š . N a asfaltni cesti smo 
srečali logaške tekače na treningu z rolkami. 
M i m o obnovljenega gasilskega doma na 
Medvedjem Brdu smo kmalu zavi l i proti 
turistični kmetiji » P r ' Š i n k o v ' c « ter se ob 
poti ustavili pri razgledniku. »Pr ' Š i n k o v ' c « 
smo se u s t a v i l i za rad i m a l i c e . O k r o g 

VSopotu. 

poldneva smo pot nadaljevali m imo cerkve 
sv. Katarine. Ustavi l i smo se pri domači j i 
Kašparcvc - »pri Žakl ju« . T u smo se vpisali 
v knj igo p o h o d n i k o v in v Vodn ik L P P 
odtisnili ž ig št. 4. 

Z M e d v e d j e g a B r d a s m o se 
napotili do tri ure hoda oddaljenega Novega 
Sve t a . Na jp re j smo se s p u s t i l i p r eko 
p a š n i k o v p r o t i Ž e j n i d o l i n i i n po 
makadamski cesti prišli do Hotedr š i ce ob 
nekdanji »Rupnikovi liniji«; odžejali smo se 
v gost i lni » T u r k « . Po marki rani poti na 
.lavornik je za kratek čas celo sonce posijalo, 
mi pa smo hojo nadaljevali v Novi Svet mimo 
Viteza do kr iž išča »pri K o r č k u « , kjer smo 
zav i l i levo v Gornj i N o v i Svet in po poti 
skozi gozd, ki nam je polni l pljuča s svežiin 
zdravim zrakom. M i m o Bazina smo prišli v 
Dolnj i N o v i Svet in po asfaltni cesti do 
gostoljubne domačije Jakoba Nagodeta. Jože, 
dober poznavalec H o t e d r š i c e in Novega 
Sveta, nam je vso pot razlagal krajevne 
posebnosti. Tukaj smo žig št. 4 vtisnil i v 
V o d n i k L P P i n se v p i s a l i v k n j i g o 
pohodnikov. Po krajšem klepetu z domač imi 
smo pozno popoldne pot nadaljevali do hiše 
»pri Cajnar ju«, kjer je b i l do nedavna naš 
planinski dom. 

Preživel i smo lep dan ob hoji po 
nam manj znanem in lepem delu logaške 
obč ine z bogato kulturno in zgodovinsko 
preteklostjo. 

Marinka Petkovšek 

O 



Šolski odmevi 

Zadovoljstvo in želje 
Anketa med starši, ki imajo otroke v vrtcih 

Obč insk i urad je z vodstvom vrtca pripravil » A n k e t o 

s taršev predšo lsk ih otrok o poslovnem času V V Z Kurirčck in o 

zadovol j s tvu opravljanja storitev p r e d š o l s k e vzgoje v obč in i 

Loga tec« . O d 380 anket je do 15. novembra prispelo na naslov 

obč ine 191, po štetju otrok 255, kar pomeni 67 ,1%. 

Ugotovitve 
Status druž in , k i imajo vpisane otroke v vrtcih, kaže na 

t o , d a je največ š t i r ič lanskih družin , z. dvema otrokoma (50%), 

sledijo d ruž ine z enim otrokom (25%), s tremi otroki (20%), štirimi 

otroki (5%). Največ s taršev je zaposlenih v gospodarstvu (očet je 

95%, matere 45 %) . 

In drugi odgovori? 
1. Vrtec je v d o m a č e m kraju za 89% staršev, ostali so se 

opredelili z drugimi lokacijami. 

2. K a k š n a j c b i l a č a k a l n a d o b a ? Direktni vpis-brezčakanja: 

45 % , čakanje do 6 mesecev: 24%, od 6 mesecev do I leta: 18%, več 

kot I leto: 10%; 

3. Č a k a l n a d o b a v v a š e m p r i m e r u se v a m z d i 

sprejemljiva: 73 %, predolga: 23 % 

4. Poslovni čas je 30% staršev ocenilo z od l i čno oceno, 

45*% s t a r š ev pa z oceno dobro oz i roma prav dobro; ostali s 

poslovnim časom niso zadovoljni . 

5. Pri oceni nadstandardnega programa seje pokazalo, da 

dobra polovica (52%) staršev meni, daje omenjeni program odl ičen 

oziroma prav dober, slabša polovica (48%) pa gaje ocenila z ocenami 

od 0 do 3. 

6. Ustreznost prostorov, igrišč, parkir išč je večina staršev 

(58%) ocenila z oceno prav dobro in od l i čno . Z nižjimi ocenami in 

pripisanimi mnenji pa so slabosti in pomanjkljivosti zapisali s tarši , 

katerih otroci obiskujejo vrtec v Rovtah. 

7 . 0 zaposlenih v vrtcu so bile ocene s pohvalami. Večina 

s taršev seje od loč i la za prav dobro in od l i čno (66%). 

8. Ocena ustreznosti prehrane je pokazala, da jc več ina 

s taršev zadovoljna (80%). 

9. Pri ocenjevanju programa v vrtcu se je prav tako 

pokazalo zadovoljstvo staršev, saj je bil največji odstotek odgovorov 

namenjen oceni prav dobro (46%), za odl ično pa seje odloči lo 27 % 

staršev. O b tem pa so starši navajali tudi želje po obisku dedka 

Mraza , organizaciji letovanja, športnih uric in drugih aktivnosti. 

10. Pri vprašanju o oceni dodatno plačljivih slorilev 

nadstandardnega programa v pos lovnem č a s u vrtca so s tarš i 

odgovori l i z ocenami od 1 do 3 v večin i , in sicer v 58%. Z oceno 

od l i čno pa se je strinjalo le 10% staršev. 

11. In k o l i k o so s t a r š i p r i p r a v l j e n i s o f i n a n c i r a t i 

nadstandardni program? Z 2.000 SIT na mesec: 34 % , s 3.000 SIT: 

20%, 1.000 SIT: 18%; nekaj posameznikov pa je zapisalo, da so 

pripravljeni plačati po 500 SIT, oziroma od 4.000 pa tja do 10.000 

SI T na mesce. 

12. A l i vam poslovni čas vrtca ustreza? Da 64%, »ne« 

12% oziroma »de lno« 24%. 

13. T i s t i m s t a r š e m , k i j i m pos lovn i č a s ni v š e č , so 

odgovarjali na vprašanje , v kolikšni meri iščejo osebe, ki pripeljejo 

ali odpeljejo otroka v vrtec oz. iz njega, kolikokrat morajo poiskati 

dodatno varstvo ozi roma si prilagajati urnik s lužbenih obveznosti. 

Pokazalo se je, daje teh staršev od 15 do 20 % . 

14. A l i bi bi lo po vašem mnenju ustrezno, da bi otrokom 

V našem vrtcu je lepo, a ne? loto: I). Malavašie 

v primeru potrebe zagotovil i izvajanje programa tudi ob sobotah? 

Straši so s polovico odgovorov zanikal i , s polovico odgovorov pa 

pri trdi l i , z »da« : 24%, z »de lno« pa 25%. 

15. N a vprašan je , katera ura odpiranja vrtca v jutranjem 

času najbolj ustreza, so bil i odgovori zelo enakomerno porazdeljeni: 

ob 5.15 - 15%, ob 5.30 18%, ob 6.30 - 17%. 

16. N a vprašanje o zapiralnem času pa so se pokazale 

razlike: za ure med 16.30 in 17. uro seje odloč i lo 61%, s taršev; 8 % 

staršev pa bi si že le lo zapiralni čas med 18. in 20. uro. 

17. A l i žel i te tudi uvedbo krajšega programa 4-6 ur 

dnevno? - " N e " je obkrož i lo 64% staršev, "da" 19% in delno 17%. 

18. A l i žel i te tudi uvedbo izmeničnega oddelka (od 5.30 

do 15.30 in od 12. ure do 20.30)? " N e " 59% staršev, "da" (24%) in 

delno (17%). 
19. ( i ledc zadovoljstva s storitvami vrlca, so starši največ 

pritrdilnih odgovorov namenili oceni prav dobro (48%), od l ično 

(23%), dobro (22%); razliko v 7% pa so namenili oceni zadostno. 

20. Glede zadovoljstva otrok s storitvami vrtca pa so 

starši ponovno največ pritrdilnih odgovorov namenili oceni prav 

dobro (52%), od l ično (31%), dobro (14%); razliko v 3% pa so 

namenili oceni zadostno. 

O b koncu izpolnjevanja ankete so imeli slarši možnos t 

izraz i t i svoje mnenje, že l je , predloge in pobude. N a podlagi 

zapisanih sporoči l seje večkrat izrazila želja po rešitvi prostorske 

s t i ske vr tca v R o v t a h . S l e d i l i so o p i s i t e ž a v s p a r k i r i š č i , 

nezadovoljstvo nad ceno vrtca in organizacijo nadstandardnega 

programa. Pohva l i l i pa so nekatere vzgojiteljice in opremo ter 

p r i p o m o č k e , s katerimi so predvsem zadovoljni logaški malčk i . 

Z a n i m i v e pobude bodo prav gotovo prispevale v e č 

k a m e n č k o v v mozaik, s katerim si župan s svojimi sodelavci in tudi 

vodstvo vrtca prizadevata, da bi bila izvedba programa predšo l ske 

vzgoje v občini vedno bolj kvalitetna ter uspešna in v ponos ter v 

zadovoljstvo s ta ršem in vsem, ki se ukvarjajo s tem področ jem. 

In ob koncu: najlepša hvala vsem s ta ršem, ki so si vzeli 

čas in posredovali svoja razmišl janja, mnenje, ideje ter pobude. 

NevMa 



Srednjo šolo tudi na Vrhniko 
Obsežnejši zapis o smiselnosti, prednosti, slabosti in anketi glede ustanovitve srednje šole 

na Vrhniki sta za vrhniški Naš časopis pripravila mag. Ljubo Mohorič in Polona Omejc, 
študentka geografije na FF Univerze v Ljubljani 

Ž e več lel kroži po Vrhn ik i ideja o ustanovitvi srednje 

šole. Zamis l i se ozirajo po srednji strokovni šoli ali po gimnazij i . 

Vrhniški občinski svet je na junijski seji soglasno podprl pobudo o 

us tanov i tv i srednje š o l e na V r h n i k i . Poseben s e d e m č l a n s k i 

pripravljalni odbor za »Us tanov i t ev srednje šole na Vrhnik i« je v 

letošnjem maju in juniju izvedel anketo med starši in učenci 7. in 8. 

razredov osnovnie šo le na V r h n i k i , na šoli Log-Dragomer , v 

Borovnic i , v Horjulu, v Logatcu in v Rovtah. O d 819 učencev z 

omenjenih šol je vrni lo izpolnjene ankete 438 učencev (in s taršev) 

ali 53,47%. 

Z rezultati ankete, ki j o je podrobno analizirala Polona 

Omejc, je bi lo seznanjeno tudi Minis t rs tvo za šo l s tvo in špor t . . 

Mnenje direktorata za srednje šo le ni b i lo ravno spodbudno, a 

pogum je ostal, še posebej zato, ker naj bi na projekt ne gledali le z 

v id ika srednje šo le kot institucije, ampak tudi v luči staranja 

prebivalstva in bega mladih s podeže l ja . Projekt želi ohranjati 

možnos t vitalizacije okolja in je vsekakor nujna sestavina tiste 

razvojne paradigme, ki upoš teva nujnost ohranjanja ustreznega 

deleža prebivalstva in njegove starostne strukture za skladen razvoj 

kraja. 

Na vprašanje o odloči tvi glede vrste srednje šole bi se 

anketiranci od loč i l i takole: 194 za s p l o š n o gimnazijo, 95 za 

tehniško šolo, 92 za k las ično gimnazijo, 81 za gimnazijo s športnimi 

oddelki , 67 za tehniško in/ali ekonomsko gimnazijo, 44 za poklicno 

šolo. 

Med prednosti šolanja na Vrhniki, kot jih vidijo starši 
in učenci sodijo: prihranek časa in denarja za prevoz do šole in 

domov (zlasti za o b m o č j e Rovt, Logatca in Vrhnike) ; enoizmenski 

pouk v dopoldanskem času, več časa dijaku za učenje , poči tek in 

špo r tne aktivnosti ; b l iž ina d o m a č e g a kraja in s taršev, kar daje 

občutek varnosti s ta ršem in otrokom; povečan nadzor s taršev in 

učiteljev nad dijaki; velikost kraja (Vrhnika je manjše naselje z manj 

mestnih »pas t i« , manj kriminala). 

Med š i b k o s t i šo lan ja na Vrhniki pa š t e je jo : slabe 

prometne (avtobusne in že lezn i ške) povezave nekaterih okol i šk ih 

krajev z Vrhniko (npr. Borovnica , Horjul , Log-Dragomer) , zaradi 

cesarje šola na Vrhn ik i za s rednješolec teže dostopna; nekateri 

prebivalci ne poznajo dobro Vrhnike , saj gravitirajo v Ljubljano 

(npr. območ je Loga, Dragomcra); otrok (s)pozna le d o m a č e okolje, 

ne (s)poz.na Ljubljane in vrstnikov (ter odraslih) iz drugih krajev 

Slovenije; šola bi bila b l izu Ljubljane, kamor ljudje iz okol i šk ih 

krajev Vrhnike tradicionalno gravitirajo; šola bi bila bl izu Ljubljane 

in Postojne, kjer so že srednje šole , ki j ih obiskujejo srednješolci 

obravnavanega o b m o č j a ; zaenkrat še neustrezni materialni in 

kadrovski potenciali za srednješolski vzgojno izobraževalni proces; 

če bi bila kvaliteta izobraževanja v šoli na Vrhn ik i slaba, bi se za 

šolanje na Vrhn ik i lahko odloči l i predvsem slabši učenc i ; pojav 

mlados tn i škega kriminala (pohajkovanje in razgrajanje okol i šole , 

alkohol, mamila). 

Pri ložnost i šo lanja na Vrhniki 

Pri šolanju bliže domačega okolja se otroci lahko močneje 

poveže jo med seboj in s svojim krajem. Z načr tn im spoznavanjem 

d o m a č e g a okolja pri pouku se lahko pri srednješolcih krepi občutek 

pripadnosti kraju in skrbi za sam kraj. D i j a k i lahko bistveno 

prispevajo svoj de lež pri kulturni dejavnosti kraja. Poveča se lahko 

pripravljenost za š t ipendiranje » d o m a č i h « dijakov (š t ipendi jska 

poli t ika d o m a č i h podjetij). 

Seveda, bo treba r e š i t ev iskati v povezovanju med 

zadevn imi o b č i n a m i in v zavedanju, da imajo mladi p rav ico 

s rednješo lsko izobraževat i se tudi čim bl iže d o m a č e m u kraju. 

Povzetek pripravil Marcel Štefaneie 

Naprej s Projektom prijateljstva 
Otrok ob vstopu v šolo in vse do 

konca svojega šolanja ob novih pr i ložnost ih 

raziskuje in spoznava svet ter svojo vlogo v 

njem. Nove vsebine in š tevi lne p s iho lo ške 

izkušnje pomagajo pri oblikovanju in razvoju 

n jegove s amopodobe . N a n a š i šo l i se 

zavedamo, kako pomembno je oblikovanje 

pozitivne samopodobe. Na poti, ki pelje do 

nje, pa imajo zagotovo n a j p o m e m b n e j š o in 

največjo vlogo s tarš i ; takoj za njimi smo 

učitelji in vrstniki. 

K a k o v času vse večje nestrpnosti 

in n a s i l j a z a č e t i z o z a v e š č a n j e m in 

osveščanjem, da le strpnost vodi v napredek, 

kako stkati med učenci vez i , ki bi vodile k 

treznemu premis leku in bi pr ispevale k 

ustvarjanju ugodne š o l s k e k l i m e , ter na 

kakšen način vzpostaviti č im višjo raven 

medsebojnega sožitja vseh tistih, k i j i h več 

let druži ista streha, so bila vprašanja , na 

katera odgovore smo z vizi jo pozitivnega 

napredka videl i v Projektu prijateljstva. 

Projekt dn iž i raz l ične generacije 

učencev. Letos smo v tednu otroka, že četrtič 

zapored poveza l i u č e n e c p rv ih in petih 

razredov, Vsak izmed otrok dobi svojega 

prijatelja, za katerega potem skrbi štiri leta. 

U č e n c i se enkrat m e s e č n o s r e č u j e j o ob 

razl ičnih skrbno pripravljenih dejavnostih; 

med drugim j i h druži jo pesem, lepa beseda 

in igra. Mlajši dož iv i jo , kako šo l ska ura 

poteka pri s tarejših. O b skupno izpeljanih 

š p o r t n i h , k u l t u r n i h , n a r a v o s l o v n i h a l i 

t e h n i š k i h dneh se ustvari p r i l o ž n o s t , da 

i z k u š e n e j š i p o m a g a j o t i s t i m z manj 

izkušnjami. Številne dejavnosti sprožijo tudi 

medsebojne pogovore, in če j im prisluhnemo, 

lahko kmalu ugotovimo, daje večina parov 

na pravi poti zorenja; projekt se že po nekaj 

srečanjih d o k a ž e kot pozit iven. 

Tako velik šolski labirint hodnikov 

s številnimi neznankami postane najmlajšim 

učencem prijaznejši, ob naključnem srečanju 

prijateljev pa zagotovo tudi bolj d o m a č . 

T a k o eni kot d rug i pa nevede g rad i jo 

medsebojno zaupanje in s skupnimi m o č m i 

ustvarjajo okolje , v katerem se poču t i j o 

sposobne, sprejete, pripadle in varne. 

Z veseljem ugotavljamo, da se 

prijateljstvo med učenc i ohranja tudi, ko 

zapustijo šo l ske prostore. - Projekt tako 

m l a d i m ponu ja o d g o v o r n o s t in j i h 

v z p o r e d n o u č i . U č e n c i si ob p ro jek tu 

bogatijo občulek lastne vrednosti, zmanjšuje 

se š tevi lo nesocialnih oblik vedenja. 

Č e ob k o n c u p o d p ro jek t 

potegnemo č r t o , d o b i m o tisto, k č e m u r 

t e ž imo : za živl jenje in delo pr i jaznejše in 

s t rpnejše šo l sko in d r u ž b e n o okolje. 

Bojana Pivk 



Šolski odmevi 

Do novih oblačil 
N a Notranjskem ni prav vel iko plesov, ki bi bi l i znači lni 

za naše o b m o č j e , je pa zato pri nas bogato ljudsko izroči lo, k i se 
prenaša iz roda v rod . Na Logaškem ni nikoli redno delovala folklorna 
skupina, se pa trudimo na šoli »8 ta lcev« , da otrokom pr ib l i žamo 
to zvrst naše kulturne ded i šč ine . Posebej se dotaknemo plesov iz 
vse Slovenije v 4. razredu naše šole . Učenke in učenci j ih vzljubijo 
in radi sodelujejo pri pripravi odrske postavitve. Radi nastopajo v 
šoli , bolj imenitno pa se j i m zd i , kadar se predstavljajo starejši 
publ ik i . 

In zaplesali so v novih oblačilih. Foto: Martina Verdinek 

D o sedaj smo imeli težavo z oblači l i . Nastopamo že tretje 
leto in v zače tku nam je ob lač i la posodila šola Tabor iz Gornjega 
Logatca, za kar smo j i m zelo hva ležni . Ker pa so se nastopi vrst i l i , 
sva se mentorici odloči l i , da poskrbiva za primerne obleke. N a 
p o m o č nam je pr iskoči lo Šolsko kulturno druš tvo, ki ga vodi Mel i ta 
Mihevc, Drevored in J S K D Logatec, kjer je imela Ncvcnka Malavašič 
velik posluh za tovrstno dejavnost. Še posebej pa nas je razveselila 
s prispevkom za nakup oblek Irena Lukanč ič , predstavnica tovarne 
Lek. 

Najprej smo zbrali stare fotografije iz začetka 19. stoletja 
in se z njimi napotili v Ljubljano na posvet k strokovnjaku za 
ob lač i lno kulturo Bojanu K n i f i c u , ki nam je z. nasveti pomagal pri 
nadaljnjem delu, nato smo kupil i blago, poiskali primerno šiviljo in 
pomerjali . . . Šivi l jsko delo je brezhibno opravila Mari ja Klavžar. In 
. . . k o n č n o prvi nastop v novih oblači l ih . 

Anita Gara)olj 

Voščilo Knjižnice Logatec 
Novo leto je nov list 
v knjigi časa, bel in čist, 

nanj ti pišem svoje želje. 
Mir, ljubezen in veselje! 

(Svetlana Makarovič) 

Vsem članicam in članom naše Knjižnice 
ter ostalim občanom želimo vesele božične 

in novoletne praznike ter veliko uspehov 
v letu, ki prihaja. 

Denar za nakup voščilnic podarjamo 
v dobrodelne namene 

Kolektiv Knjižnice Logatec 

In sanje so postale 
resničnost 

N a š a šola se že dolgo trudi, da je v ponos v a š č a n o m , in 
vesel i smo, da š t ev i ln i d o m a č i n i šo l sk i o k o l i š vse pogosteje 
izkor išča jo kot rekreativni prostor. N a š o l s k e m igrišču se tako 
marsikatero popoldne odvijajo igre košarke , nogometa ali odbojke. 
T u postavljajo prostovoljni gasilci na ogled svoje vaje. 

Pri opazovanju vsega dogajanja pa sino pogrešali najmlajše, 
in verjetno je ravno zaradi tega v šo lskem letu 2004/05 začela zoreti 
ideja o igralnem kot ičku. Najprej smo določil i prostor, nato pa smo 
navezali stik z D P O M Logatec, ki nam je kmalu pokloni lo dve 
gugalniei. ( iugalnicama so se v naslednjem šo l skem letu pridružil i 
še previsna gugalnica in dve leseni klopi . Pri postavitvi igral so nam 
priskočil i na p o m o č starši naših otrok. Tik pred zače tkom jesenskih 
poči tn ic nas je razveselil k l ic predsednice D P O M Logatec Ivice 
Podjcd, ki nas je obvestila, da ima druš tvo darilo za lažanske otroke. 
Postali so lastniki še dveh vzmetnih igral. In tako so sanje o mini 
igralnem kot ičku postale resničnos t . 

Zgodil seje igralni kotiček. 

D P O M Logatec se ob tej pr i ložnost i javno zahvaljujemo 
in jim spo r očamo , da so s svojo prijazno pripravljenostjo omogoči l i 
šolski okol ic i v Lazah dodati pridih ustvarjalnosti, sproščenos t i in 
zabave . N a j m l a j š i pa imajo tako š e eno n o v o m o ž n o s t za 
spoznavanje samih sebe in drugih. 

liojana Pivk 

ZAHVALA VOLILCEM 
Drage volivke, spoštovani volivci. 

Rada bi se vam zahvalila za zaupanje, ki ste mi ga 
izkazali na letošnjih lokalnih volitvah. 

Hvala vam, ker ste dokazali, da socialni čut še živi 
nekje globoko v nas. Ravno zato vam obljubljam, da 

bom nadaljnja štiri leta skupaj z ekipo Socialnih 
demokratov še naprej usmerjala svojo energijo v 

prihodnost naše občine in se borila za enakomeren 
razvoj celotne občine Logatec in za srečo ter nasmeh 

vseh nas. 

Mateja Mlakar Kržišnik in Socialni demokrati 



Iz sveta mladih 

Deset let se ukvarjajo z otroki 
Oktobra je logaško Društvo prijateljev otrok in mladine praznovalo 

deseto obletnico delovanja 

Bogato desetletje 
S prireditvijo pred logaško knjižnico je Društvo prijateljev 

otrok in mladine Logatec ( D P O M ) 6. oktobra obe lež i lo okrogl ih 
deset let delovanja. Razstavil i so arhivske fotografije in izdelke, ki 
so j i h pod vodstvom mentoric izdelali otroci, in se zabavali na 
koncertu Tanje Žagar . Pred desetimi leti je D P O M na pobudo 
ravnateljev logaških osnovnih šol zapolni lo praznino, k i j e nastala, 
ko so se konča le špor tne in nekatere druge interesne dejavnosti. 
Prireditve društva so imele velik odziv. »Na pustnih delavnicah so 
otroci zapolni l i jedi ln ico do ln je logaške osnovne šole , na delavnico 
adventnih venčkov pa j ih je pr iš lo celo dves to ,« se spominja lv ica 
Podjed, predsednica druš tva vse od njegovega nastanka. 

Danes je obisk delavnic sicer man j š i , kar Podjedova 
pripisuje predvsem dejstvu, da imajo otroci vel iko več možnos t i za 
preživl janje prostega časa , kot so j i h imeli pred desetimi leti. Kl jub 
temu delo desetih mentoric, ki svoj prosti čas posveča jo otrokom, 
ni nič manj pomembno. Delavnice, na katerih otroci izdelujejo pustne 
kostume, ve l ikonočne butarice in adventne v e n č k e , barvajo steklo 
in svi lo, sadijo z a č i m b e in počne jo še t isoč drugih zanimivih stvari, 
potekajo celo leto. Njihove izdelke je m o č kupiti dvakrat na leto: na 
spomladanski cvetlični tržnici ob dnevu Zemlje tema Mik lavževem 
sejmu. 

Z d ruš tvom otroci hodijo na izlete, se smučajo , plavajo in 
se smejejo ob lutkovnih predstavah. Skoraj sedemsto pa jih je v 
desetih letih prav zaradi prizadevanja č lan ic druš tva letovalo v 
Savudrij i . D P O M n a m r e č organizira zdravstvena letovanja otrok; 
več ino s t roškov povrne zavod za zdravstveno zavarovanje. 

Dušita jih prostor in administracija 
Deseto obletnico pa je d ruš tvo p r i čaka lo v prostorski in 

denarni stiski. Podjedova pojasni, da j i m je bi la obč ina vsa leta 
naklonjena, zaradi novega načina razdeljevanja proračunskih sredstev 

Na radoživem Miklavževem semnju. 

pa se sedaj ubadajo s f inančnimi t ežavami . Tako kot še nekaj drugih 
logaških društev. »Denar ja je r e sn ično premalo, in ne vem, kako 
bomo p l a č e v a l i r a č u n e za e lekt r iko , telefon in d r u g o , « pravi 
P o d j e d o v a . Poudar j a , da m e n t o r i c e svoje d e l o op rav l j a jo 
p ros tovo l jno , da pa d r u š t v o potrebuje denar tudi za nakup 
materialov. 

Ž e nekaj časa j i h utesnjuje tudi sobica na Notranjski 14, 
saj v njej ni prostora niti za ves material in izdelke. »Po leg tega je 
vedno več tudi administrativnega dela, k i ga mentorice komaj še 
zmoremo opravi t i ,« je pripomnila Podjedova, ki upa, da j i m bo na 
p o m o č priskočila občina. »Župana bomo zaprosili, da občina zaposli 
delavca za potrebe društva vsaj za štiri ure. To bi nam zelo pomagalo, 
saj bi se mentorice lahko popolnoma posvetile delu z otroki in 
ustvarjalno zadiha le .« 

Petra Treek 

Razstava hranilnikov 
Ob svetovnem dnevu varčevanja , 3 L. oktobru, smo učenci šole K talcev pripravi l i razstavo hranilnikov. Namen razstave je bil 

poudariti pomen varčevanja , poleg tega pa smo se na tak način želeli posloviti od našega slovenskega tolarja. Hrani lnike za razstavo so 
prispevali učenci šole. 

Šparovčki taki... ... in drugačni. Foto: K. Štemberger 

M e d njimi je bilo nekaj precej starih, vel iko pa je bilo novejš ih . N a j v e č j e bi lo pujskov. Razstavo smo okrasil i še z drobnimi 
jesenskimi plodovi kostanj, koruza, bučne p e š k e , že lod , fižol, s ipek. . . 

Pozabil i pa nismo niti najstarejših hranilnikov »š tunfov« . 

Marinka Istenič 
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Iz sveta mladih 

Kostanjevo popoldne 
Razigrane jesenske radosti v vseh naših 

vrtcih 
Tudi letos so otroci iz vrtca Kurirčck praznovali prihod 

jeseni. Zdaj že t rad ic ionalno pr i redi tev so organizac i j sko in 
vsebinsko pripravile in izvedle vzgojiteljice skupaj z otroki, seveda, 
pa je treba poudariti, da so velik de lež prispevali starši , ki so skupaj 
s svojimi malčki nabirali in prinašal i potreben material v vrtec. 
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Zadišalo je po kostanju in ustvarjalnosti. 

Slaba vremenska napoved v začetku oktobra je sejala dvom 
med zaposlenimi v vrtcu: čakat i ali izvesti v vsakem primeru? 
Modrost pravi , da je sreča na strani pogumnih. In nekoliko nižje 
temperature od tistih, k i smo j i h b i l i vajeni, niso prepreči le velikega 
obiska otrok in staršev na igrišču vrtca. V atrijih pred igralnicami so 
se odvijale raz l ične delavnice, v katerih so otroci skupaj s starši 
izdelovali odtise jesenskih plodov, iz semen in plodov ustvarjali 
zanimive slike, iz buč pa podobe in ikebane. Iz slanega testa so 
izdelovali figurice, z voščenkami odtiskovali razl ične liste, lahko pa 
so se prepustili spretnim rokam vzgojiteljic, ki so j i h po ličkih ali 
rokah poslikale z jesenskimi motivi..Po vseh dejavnostih seje seveda 
prilcgel pečen kostanj, d r u ž b o so mu delale pokovke (kokice). Z a 
nameček in vrhunec vsega seje odvijala še »pa lač inkar iada« . 

Predviden čas (od 16. do IX. ure) seje krepko potegnil do 
polsedmih. Zadovoljni vs i : otroci, s tarši , zaposleni. Seveda, pa se 
kostanjevo popoldne ne odvija samo v centralnem vrtcu Kur i rčck; 
nekaj dni pred tem so prireditev izvedli v vrtcu Tabor in prav tako 
tudi v vrtcu Rovte. Tud i v hotenjskem vrtcu so starši zelo dejavni; 
skupaj z otroki naberejo kostanj, ki ga nato tudi speče jo . Včas ih 
ima srečanje glede na lokacijo malce d rugačno ime ali pa so otrokom 
ponujene d r u g a č n e dejavnosti, bistva pa to ne spremeni. 

Zan imiv i pogovori in pripovedovanja otrok v naslednjih 
dneh dajejo slutiti zadovoljstvo in potrebo po nadaljevanju te 
tradicije. 

Marija Kapnik 

Enake možnosti za vse 
otroke 

Tako seje glasilo letošnje geslo za teden otroka. Z učiteljico 
Mišo St rž inar smo se odloči l i , da bomo v torek po 5. šolski uri 
predstavniki razredov spusti l i balone žel ja . K o smo odš l i na 
dogovorjeni kraj pred l ipo, smo dobil i balone in pisala. Na balone 
smo napisali lepe želje za vse dobro in j i h spustili v zrak. Pihal je 
m o č a n veter, zatoje balone neslo na vse strani. Ze lo lepo je bi lo, ko 
smo gledali balone, ki so poplesavali po zraku. 

t '^1*' 

Z haloni želja. 

Z a konec smo dobi l i še l i z iko , ker smo sodelovali na 
šolski skupnosti. Upamo, da bo kateri od balonov res prinesel 
s rečo komu, ki je osamljen in mu bo lepa misel ali želja polepšala 
mračen , turoben dan. Novinarski krožek OŠ Rovte 

Kolegij ravnateljev 
»Ta m 

N a pobudo »upana Janeza Nagodeta sc je septembra z. 
novim šolskim letom obl ikoval nov način sodelovanja med vodstvi 
šol in obč insk im uradom. Z m e s e č n i m i kolegiji potekajo v uradu 
župana ž ivahni razgovori z. izmenjavo informacij, z vprašanji in 
pobudami ter dogovori , ki sc tičejo osnovnošo l skega in glasbenega 
izobraževanja na Logaškem. 

Do sedaj so sc ravnatelji z ž u p a n o m , direktorico uprave 
in s v e t o v a l c i urada pogova r j a l i o p ros to r sk i p r o b l e m a t i k i , 
vzdrževanju , obnovi in gradnji šolskih objektov, o mednarodnih 
projektih, šolskih okol i š ih , prevozih, spremembah in dopolnitvah 
aktov, predpisov in podobno. 

Decembrsko srečanje pa je b i lo namenjeno pripravi in 
uskladitvi p ro računsk ih sredstev za prihajajoče leto, ki bo morda 
prav zaradi te oblike sprotnega dogovarjanja med šolami in obč insko 
upravo še bolj u spešno in zadovolj ivo za vse, k i v šolah delajo ali 
pa jo pogosto obiskujejo. 

NvvMu 
Umik knjižnic 

Knjižnica Logatec: pon., sred., pet: od 9. do19. ure, tor., 
čet: od 12. do 19. ure, sob.: od 8. do 13. ure. 

Krajevna knjižnica Rovte: tor.: od 16. do 18.30, 
čet: od 11.30 do 18.30. 

Krajevna knjižnica Hotedršica: sre : od 16. do 19. ure, 
pet.: od 16. ure do 19. ure. 

Krajevna knjižnica Vrh Svetih Treh Kraljev: čet.: od 11.30 do 
12.30, pet.: od 18. ure čet.: od 11.30 do 18.30do 19. ure 

Org. in info: Knjižnica Logatec, 01/7541-722 



Ne nazadnje 

Bralci pišejo 

Spoštovani! 
Vprašujem vas, kako lahko objavile lako pomanjkljivo 

fotografijo? (Priložena fotografija iz novembrskih Logaških novic 
- op. ur). Kje na sliki je »mrliška vežica« ali poslovilna kapela, 
kakor jo imenujejo, kar pa mnogim ne ustreza. Kdo je odgovoren 
za takšen spodrsljaj? Ali boste popravili? 

Hvala, če boste tO prebrali in pretehtali stvar 
Občan 

Kapela sv. Janeza. Foto: F. Brus 

Na posebno željo neznanega Občana objavljamo 
fotografijo kapele sv. Janeza. Očitano pomanjkljivost dopolnjuje 
uredništvo; za druge odgovore pa uredništvo ni pristojno. 

Urednik 

ZAHVALA 
Obstal je vaš korak, 
utihnil je vaš glas, 
odšla sle v božji raj, 
kjer ni trpljenja in gorja. 

1 J 
Antonija Lampe 

Ob smrti naše drage mame Antonije Lampe, se zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, k i ste 
nam izrekli sožalje, darovali cvetje in sveče, ter pokojno mamo 
pospremili na njeno zadnjo pot. 
I Ivala gospodu župniku za lepo opravljen obred, pogrebnemu 
zavodu M e n a r d , gospodu Vik tor ju in Bernardu za lepo 
izrečene poslovilne besede, hvala tudi pevcem. 

Vsi njeni 

ZAHVALA 
O d nas seje poslovi l m o ž , oče , brat, stari oče in tast 

Valentin Kr iža j 
9.2.1940-25.10.2006 

Iskreno se zahval ju jemo vsem s o r o d n i k o m , sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečeno sožalje in nesebično pomoč 
v težkih trenutkih in ob slovesu. 
Še posebej se zahvaljujemo zdravstvenemu osebju, gospodu 
Peckaju za organizacijo in pogrebne storitve, cerkvenemu 
pevskemu zboru, M i h u Kavč iču za govor ob odprtem grobu 
in gospodu župniku Petriču za lepo opravljen pogrebni obred. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 
O b boleči izgubi našega dragega m o ž a , brata, oče ta , dedka 

in pradedka Jožefa Lukanč iča 

t 4>H 
J o ž e f L u k a n č i č 

iz Rovtarskih Žibrš 16 
•23.8.1926 +24.10.2006 

se i skreno zahva l ju jemo vsem s o r o d n i k o m , sosedom, 
znancem, prijateljem in sodelavcem, gasilcem in Druš tvu 
upokojencev za darovano cvetje, sveče, osebju Zdravstvenega 
doma Logatec, pogrebnemu zavodu Pečkaj , gospodu župniku 
za opravljen pogrebni obred, pevcem in govornikoma. 
Vsem skupaj in vsakemu posebej, ki ste ga v tako vel ikem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti v večnos t , še enkrat 
iskrena hvala. 

Žalujoči svojci 
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ZAHVALA 
V jesenski tihi čas ... 

Srečko Kosovel 

Ivanka Meze - Hani 
roj. Pe tkovšek 

14.7.1914 . . . 27.10.2006 

Iskreno se zahva l j u j emo v s c m : s o r o d n i k o m , so sedom, 
prijateljem, osebju Z D Logatec, dr. Katarini Turk, pa t ronažni 
s l u ž b i , D r u š t v u upoko jencev Loga tec , D r u š t v u v o j n i h 
invalidov, Z Z B N O B Logatec, Z v o n k i Sovan za poslovilne 
besede, Mar i j i Istenič, dolgoletni prijateljici, in Pogrebnemu 
zavodu Menart za organizacijo slovesa. 
Hvala vsem, ki ste jo imeli radi, se z njo srečeval i in druži l i . 

Družina Meze 

ZAHVALA 
Ne jokajte oh mojem grobu, 

le tiho k njemu pristopite 
in svečko mi prižgite; 
za večni mir zmolite. 

Po dolgotrajni bolezni seje 14. novembra izteklo življenje 
našega sopotnika in ata Štefana Simona iz Logatca. 
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Štefan Simon 

Zahvaljujemo se osebju Zdravstvenega doma Logatec, posebno 
sestri Urški , ki mu je lajšala bo leč ine , gospodu župniku za lep 
obred, pevkam, godbi in gospodu Menartu, ker nam j c v težkih 
trenutkih stal ob strani. 

Vsi njegovi, 

ki smo ga imeli neizmerno radi 

Od prijetnega do 
koristnega 

D a je pomembno biti akt iven in bogatiti znanje vse 
življenje, se zavedamo tudi v Društvu kmečkih in podeželskih žena. 
Po septembrskem srečanju v Novem Svetu smo se č lan ice druš tva 
zbrale v Prešernovi dvorani Narodnega doma. Ker na srečanja vedno 
vabimo tudi zainteresirane neč lan ice , se nas je zbralo preko 30. 

Z malo domišljije in smisla za kombinacijo barv in materiala 
smo ustvarjale cvetne a ranžmaje za raz l ične pr i ložnost i . Prinesle 
smo zelenje, sveže in suho cvetje. O osnovnih pravil ih dela nas je 
pouč i la Kris t ina, a ranže rka iz. Žirov. V parih ali vsaka zase smo ob 
njenih nasvetih oblikovale izdelek in ga odnesle domov. Delavnica 
jc potekala v prijetnem prizadevanju za ličen izdelek šopka ali 
ikebane. 

Odlični cvetlični aranžma. Foto: N. Zelene 

Bolj resno je bilo naslednj ič , ko nam je dr. St ižinarjeva z 
Vrhnike predstavila pogostost raka dojke pri nas. Poudarila je 
pomembnost p r a v o č a s n e g a zaznavanja rakavih pojavov. M e d 
sproščenim pogovorom smo ugotovile, da je o tem veliko napisanega, 
marsikaj žc znanega. Živa beseda in pogovor s strokovnjakom pa 
sta šc vedno najbolj dobrodoš la . In zanimivih vprašanj j c bi lo nič 
ko l iko , odgovorov pa tudi. 

lima Zormun 

Drage občanke, dragi občani, 

srčno se vam zahvaljujem za vse glasove, ki ste mi 
jih zaupali na letošnjih lokalnih 

volitvah. Ob tej priložnosti vam tudi voščim 
vesele božične praznike in zdravo ter 

srečno novo leto 2007. 
Mateja Mlakar Kržišnik 
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Napovednik decembrskih prireditev 
Četr tek, 14. december, ob 17. uri . Narodni doni Logatec 

P O L I C A J IN C E F I Z E L , igrica / a otroke 
alsko prigodo Pran Milč inskega priredil M.Štefančič 

Org. in info: Mladinski center sv. Nikolaja, 
skupina Nazaret, 040/749-747 

mM 
Sobota, 16. december, ob 18. uri, Narodni dom Logatec 

T R A D I C I O N A L N A N O V O L E T N A PRIREDITEV 
TAVTRLING K L U B A L O G A Š K I H M A Ž O R E T 

Org. in info: I wir l ing klub logaških mažoret . 041/416-108 

Nedelja, 17 december, ob 17. uri. Narodni dom Logatec 
L E T N I K O N C E R T P E V S K E G A DRUŠTVA L O G A T E C 

Org . in info: Pevsko druStvo Logatec, 031/769-448 
• i & 

torek, 19. december, ob 17. uri, Narodni tlom Logatec 
J A B A - D A B A - D U 

2. predstava otroškega gledal iškega abommaja 
v i zvedbi Magičnega teatra Tonija Mcž.ana / Bleda 

O l g . in info: D P O M , 031/728 604 
* 

Sreda, 20. december, ob 17. uri, Narodni dom Logatec 
B O Ž I Ć N I C A ZA S T A R Š E 

Recitacije, pesmi in ples otrok Mik lavževega vrtca 
Org. in info: Miklavžev vrtec, 01/7509-440 

Petek, 22. december, ob 10. uri. Dom krajanov Rovtc 
/ M O T O R J E M O K O L I S V E T A , 

Potopisno predavanje Benke 1'ulko 
Org. in info: K D Žarek Rovtc, O Š Rovle, 

ljudmila.treven@kabelnet.net 
* 

Sobota, 23. december, ob 20. uri. Kulturni dom Hotedršica 
V E S E L I V E Č E R O B PISMI IN P L E S U 

Zimski koncert Pevskega društva Hotedršica 
Org. in info: Pevsko druš tvo Hotedršica. l o m a / Rupnik. 
|jl 041/600-759 

# 
Torek, 26. december, ob 17. uri. Dom krajanov Rovtc 

1 1 D O M O V I N S K A PROSLAVA 
oh 100-letnici smili Simona Gregorč iča inv počast i tev dneva 

samostojnosti 
Org. in info: KI ) Žarek Rovtc, OŠ Rovtc, 

ljudmila.treven@kabelnet.net 

i, ."Vi. dece eeornber. ob 19. uri. Gasi lski dom Medvedje Bu lo 
B O Ž I Č N E PESMI S L O V E N I J E IN D R U G I H DRŽAV 
t 4 ^ 1 » E V R O P E 

rt bož ičnih pesmi ob razgibani instrumentalni 
spremljavi 

KŠI) hale Vokalna skupina R O Ž M A R I N . 
Dekliški P / i / Idrije pri Bači , Otroški P / KŠI) Trate 
O i g . in info: KŠI) Trate Vokalna skupina Rožmar in , 

01/750-30-63, magda.krzisnik@gmail.coni 
* 

Sreda, 27. december, ob 17 uri. Cankarjeva cesta, Logatec 
SPI I T N O T R A N J S K I H P L E S O V 

Folklorna skupina Hotedršica in I RIO M o P Z 
in info: Kulturno turist ično društvo Hotediši 

: « ^ 0 1 / 7 5 5 - 9 1 - 4 2 f l 

Sreda, 27. december, ob 17. uri, Cankarjeva cesta, Logatec 
» R E D N O V O L E T N O R A J A N J E 

Pevsko društvo Hotedrš ica 

Oii . in info: Pevsko društvo Hotedršica, lo i 
Jfe 0 4 1 / 6 0 0 - 7 5 9 ? ^ ^ 

Sreda. 27. december, ob 17. uri, Cankarjeva cesta. Logatec 
V N O V O L E T O B O Ž I Č E K 7 < JOD BO 

Božiček z Golaž godbo s člani Pihalnega orkestra Logatec 
bo s poskočno d o m a č o glasbo poskrbel za pred 11'>voletno 

razpo ložen je <if0iti 
Org. m info: KI) P.O. Logatec,041/585 525, 

godba.logatec@kabelnet.nei 

Četrtek, 28. december, ob 16. uri, Cankarjeva cesta. Logatec 
P O N U D B A D O M A Č E G A K R U H A I N O C V T R K O V K 1 

O i g . in info: Društvo podeželskih /ena Rovtc 01/750-10 15 
* 

Četrtek, 2X december, ob 17. uri, Cankarjeva cesta 
K O N C E R T O B N O V E M L E 11 

Narodne pesmi ob harmoniki 
O i g . in info: Pevsko druš tvo invalidov in upokojene; 

01/754-30-49 
* 

Četrtek, 2S. december, ob 18.30, Cankarieva cesta. Logatec 
K O N C E R T O K T E T A »PA K O L ' K ' R T O L ' K ' « 

Narodne in umetne pesmi 
Org . in info: Oktet »Pa k o l ' k ' r t o l ' k - « , 041/884-188 

Petek, 29. december, ob 16. uri, Cankarjeva cesta, Logatec 
PONUDBA D O M A Č E G A K R U H A I N O O I R K O V K E 

Org. in info: Društvo kmečkih in podeželskih /ena Logatec, 
01/75-440-51 \<P^'^T'' 

Petek. 29. december, ob 17. uri, Cankarjeva cesta. Logatec 
B O Ž I Č N O N O V O L E T N I K O N C I 

Z Logaškim oktetom 
S primernim repertoarjem bodo ustvarili pravo praznične 

vzduš je 
Org. in info: K I ) Logaški oklet. Peter ( i rom 01,754-42-01 

Petek, 29. december, ob 18. uri, Cankarieva c> .1,: I.o, 
K O M E D I J A P R I G O D O . . . krajša farsa 

Dogajanje: po/no 17. stoletje 
Org. in info: K I ) Novi oder, 040/30-45-27 

m 
I lil 

Petek, 29. december, ob 19. uri. Športna dvoran. I ogatec 
T R A D I C I O N A L N I B O Ž I Č N O N O V O L E T N I K()N( I R T 

Pihalnega orkestra Logatec Z gostoma: 
solistom hornistom Andrejem Ž u s t o m in pevko E v o Hren 

Org. in info: KI ) P.O. Logatec. 041 '585-525, 
godba. logatcc(«(kabelnct.net 

* 
Nedelja, 31. december, ob 19. uri. Narodni do 
T R A D I C I O N A L N A S I L V E S T R S K A PREDSI \ 

kozarcem penine 
Marie Jones; K A M N I V Ž E P I H 

V glavnih vlogah: Borut Veselko in Janez Hočevar - Rifle 
Prešernovo gledal išče Klanj 

Org. in info: Obema Logatec. 01 7590 600 

0 jP̂ ĵ̂** 
/ pr\ •gromu lahko pride do spremembe. Prosit 
l ^ ^ ^ ^ ^ ' I a h ra-uiiierau/i 

Podatke zbrala Obema l ogatec, Tržaška cest 
enaiagiitnikii/ logatec.si 

tel.: 01 7590 633 

H O Logatec 
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Od srca do srca 
Glasbena terapija - kaj to je in čemu? 

Naslednj i dan smo si og leda l i 

institucije, kjer naj bi deloval i ; vsak par je 

dobil svoje »delovno mesto«: v eni od mnogih 

sirotišnic, v Šoli za slepe in slabovidne otroke 

in mladostnike, v Oaz i (dnevni center za 

otroke in odrasle z motnjami v d u š e v n e m 

razvoju) in v Dugi (organizacija za p o m o č 

o t r o k o m z. a v t i z m o m in D o v v n o v i m 

s ind romom) . S skup inami (do 6 otrok, 

mladostnikov) smo se nato srečeval i štiri 

tedne po dvakrat tedensko. Ne moremo 

govor i t i o pravi glasbeni terapiji , saj bi 

terapevtsko delo ob iča jno obsegalo večje 

š tev i lo s rečan j . Tega smo se zavedali . In 

vendar se je tudi v tem kra tkem č a s u 

pokazalo nekaj sadov, kar je, ob sicer zelo 

napornem de lu , dajalo m o č za naprej . 

S r e č a n j a , p r ip rave nanje, ref leksi je po 

srečanjih in večerni sestanki celotne »ekipe« 

so nam zapolnjevali dneve, da včas ih še 

opazi l i nismo, kako se je zunaj začenja la 

prava jesen. 

Vendar smo si načr tno vzel i tudi 

čas zase. Takoje bilo v naši hiši veliko smeha 

in ustvarjanja glasbe, sprehodov v naravo 

(seveda, le tam, kjer ni min!), kulinarike iz 

r a z l i č n i h d e ž e l , d r u ž e n j a z o k o l i š k i m i 

prebivalci . Ker so bile z. menoj v skupini tri 

Nemke in ena Singapurka, sem v e č i n o m a 

opravljala tudi vlogo prevajalke sprva neke 
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O glasbeni terapiji na kratko 
»Glasba ima svoje pravo mesto tam, kjer besede izgubijo svojo moč. Je 

univerzalni jezik, ki ga govorimo in razumemo vsi ter ga ni treba prevajati. Govori 

nam brez besed. Kot je telovadba primerna za vzgojo telesa, je glasba nujna za 

vzgojo duše. Glasba, ki nas pomirja, je velikokrat bolj učinkovita in manj škodljiva 

kot tableta za spanje. Vesela, ritmična in hitra glasba nam požene kri po telesu in 

nas nevede sili v gibanje.« To je o glasbi zapisala Vida Celarec, ena redkih glasbenih 

terapevtk na Slovenskem. 

Čeprav definicije glasbene terapije niso povsem enotne, večina o glasbeni 

terapiji le soglaša: glasbena terapija je namenska uporaba glasbe in glasbenih 

elementov. Uporablja jih uradno priznan-študiran glasbeni terapevt, da z njimi pospešuje, 

vzdržuje oz. obnavlja mentalno, fizično, čustveno in duševno stanje (klienta). Glasba 

ima ne-verbalne, kreativne, strukturirane in čustvene značilnosti, ki se uporabljajo v 

terapevtskem odnosu za vzpostavljanje kontakta, interakcijo, samozavedanje, učenje, 

izražanje sebe, komunikacijo in osebnostni razvoj. 

Glasbeni terapevt dela s posameznikom ali skupino, ne glede na starost, 

sposobnosti ali glasbeno predznanje, dalje z osebami z avtizmom, z motnjami v 

duševnem razvoju, dolgotrajno bolnimi, slepimi in slabovidnimi, gluhimi in naglušnimi, z 

osebami z govorno-jezikovnimi motnjami, gibalno oviranimi, osebami z motnjami vedenja 

in osebnosti in mnogimi drugimi. Oblike glasbene terapije so odvisne od diagnoze 

klientov, njihove starosti in števila. Poznamo dve glavni tehniki: receptivno (vključuje 

predvsem poslušanje) in aktivno (klient sam spontano ustvarja glasbo). 

In še sklepna misel H.D.Thoreaua: »Glasba je govor angelov. Nobeno 

drugo izrazno sredstvo, ki je bilo dano človeku, ni tako božansko. Bliža nas 

neskončnosti. Glasba nas povezuje z nevidnimi nitmi. Ko poslušamo glasbo, ne 

zaznavamo nobene nevarnosti in nimamo sovražnikov« 

Sredi glasbene terapije. 

polomljene b o s a n š č i n e , ki je proti koncu 

meseca dobivala vse boljši zven. Naš uradni 

jezik je bila angleščina, včasih tudi nemščina. 

Kitajsko smo se nauči le le peti in kuhati. So 

sc pa nekateri ude l eženc i v tem mesecu 

naučili vsaj osnovnega sporazumevanja v 

bosanšč in i . Še dobro, da je v terapevtskih 

srečanjih glavno besedo imela glasba. Kljub 

temu jc bi lo poznavanje j ez ika v ve l iko 

p o m o č , pa tudi domačin i so Slovencem zelo 

naklonjeni. Pri nas ni tako. Večina Slovencev 

z m e č e vse ljudi, ki so prišli iz, južnih krajev, 

v en koš in j i h zaznamuje z. »bosanc i« (z 

vso s labša lnos t jo tega izraza). Bržčas je od 

posameznika odvisno, kako v id i druge. 

l inega p ros t ih v i k e n d o v smo 

izkor is l i l i za obisk Mostarja in naše »druge 

p o l o v i c e « . Mos ta r ima sicer stari most 

obnovljen, a še vedno zijajo p o r u š e n e in 

uničene stavbe, napetost med obema deloma 

Mostarja pa lahko začut iš , če le nekaj minut 

sediš nekje ob starem mostu. Da 0 vojakih 

od vsepovsod, ki se vedno sprehajajo po 

mestu, niti nc govorim. T u te preš ine , daje 

mir v Bosni le na papirju. Se bodo sploh 

kdaj zacelile rane, ki so zarezale v duše ljudi? 

Poleg dela v institucijah pa smo 

žele l i glasbeno terapijo predstaviti tudi 

tistim, ki jih zanima, lako smo organizirali 

dva seminarja na Akademi j i za glasbo v 

Sarajevu ter dva v institucijah, kjer smo 
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deloval i . Nadvse navdušena nad glasbeno 

terapijo je bila prav dekanica Akademije za 

glasbo, ki nam je ponudila svoje prostore za 

i z ve dbo seminarja ( po leg š t u d e n t o v z 

Akademije so na seminar prišli tudi študenti 

z drugih fakultet, predvsem s pedagogike in 

psihologije, kar je sicer tudi dobra osnova 

b o d o č i h g lasbenih terapevtov). Pa tudi 

uč i t e l j i in drugi ( p e d a g o š k i ) d e l a v c i v 

institucijah so pokazali interes za tovrstno 

terapijo.. Res je, da smo povsod delovali 

prostovoljno, le s svojim znanjem, č a s o m . 

ljubeznijo do dela. M o r d a smo tudi zato 

naleteli na odobravanje, priznanje in odprta 

vrata. Č e p r a v ni b i lo vedno lahko. 

Tako smo se po dobrem mesecu 

druženja in dela vrni l i vsak na svoj dom, 

vsak s svojimi vtisi in izkušnjami . Kajpak z 

željo, da se še kdaj s r ečamo. Da d o k o n č a m o 

svoj študij in tovrstno delo opravljamo v 

svojem okolju (in v svojem jeziku) . Morda 

pa se kdo tudi vrne v Bosno , k i nas je 

zaznamovala. Zaznamovala za vcdno(!?). 

In moja že l ja? Da se za š tudi j 

P o m o č i z. g lasbo , k i pr i nas poteka na 

Pedagošk i fakulteti v Ljubljani , odloči še 

kak(-a) n a v d u š e n ( - a ) š t u d e n t ( - k a ) , ter da 

glasbena terapija kot pokl ic zaživi tudi pri 

nas. Potrebe so n a m r e č velike. V naslednjih 

mesecih bo projekt v Logatcu predstavljen 

/a vse, k i j ih zanima glasbena terapija. Upam, 

da se s r ečamo . 

Mihaela Gostiša 

Ure pravljic 
Knjižnica Logatec: 
ob četrtkih, ob 16.30 

Krajevna knjižnica Rovte: 
ob četrtkih, ob 16. uri 

ČESTITKA 
Hornistu Andreju Žustu, študentu 

Akademije /a glasbo, 
čestitamo za prejem ŠTUDENTSKE 

PREŠERNOVE NAGRADE! 
Uredništvo 

Poroke in zlati jubileji 
Letos je bilo na Petkovcu precej živahno - kar zadeva poroke in zlate jubileje - Kar tri 
neveste smo oddali: Lidijo, Majo in Darjo; praznovali pa sta se kar dve zlati poroki: 

septembra Vilka in Anton Treven, konec oktobra pa še Iva in Franc Jurca 

Ker smo Petkovčani d ružabni in 
vedno dobre volje, te poroke niso šle mimo 
nas. Pri mladih nevestah so »š ranga l i« ta 
mladi . Zlat i poroki pa so obvladovali malo 
starejši. Kot se za vas spodobi smo ob šrangi 
obudil i stare k m e č k e navade, kot so ribanje 
ze l j a ter s t i skan je m o š t a , s eveda , 
i /petkovskih jabolk. Komaj smo čaka l i , da 
so sc svatje odpeljali k maši v cerkev sv. 
I l ieronima, kjer so petkovski penkarji i z 
zvonov spel izvabljali melodije, ki so donele 
d a l e č naoko l i , mi pa smo pr ip rav i l i vse 
potrebno za š r a n g o . Da ni z eb lo , smo 
zakur i l i kres, pek l i kostanj . . . Z a pravo 
vzdušje j c poskrbel harmonikar Marjan Slabe, 
in tudi pesem je donela v čast slavi jencem. 
Mošta je bilo za vse dovolj , zelje pa se kisa 
in bo ob domač i klobasi prava poslastica. 

O b e š r a n g i s la u s p e l i , 
zlaloporočenci so bili veseli, da smo jim malo 
popestrili slavje, četudi je bi lo že pozno in 
je nekatere že zeblo, se kar niso mogli ločili 
od nas. Po šrangi smo se z dar i lom in s 
pesnitvijo Janeza Hladn ika odprav i l i do 
turis t ične kmetije K i sovcc , kjer smo veselo 
d r u š č i n o še enkrat zmot i l i . Po predanem 
darilu seje nadaljevalo rajanje do jutranjih 
ur. 

Naš im nevestam L i d i j i , Ma j i in 
Darji že l imo veliko sreče na novem domu in 
da bi se šc vedno rade vrača le med nas, 
z l a topo ročencem pa smo zaželel i še vel iko 
zdravih dni , da bi j i h preživel i v sožitju šc 

naprej, da bi ohranili vse tisto, kar so goji l i 
vseh 50 let. Ivi in Francu pa šc posebej 
p r i p o r o č a m o , naj lepo skrbita / a go lobčka . 
Č e pa smo se komu kaj zamerili, se pa iskreno 
oprav iču jemo. 

Ostaja pa tudi za naslednje leto 

Petkovski šrangarji - staroiitni veseljaki. 

kar nekaj mladih » g o l o b č k o v « , ki se ženi jo , 
če pa bo šc dooolga z i m a . . . , potem lahko 
p r i č a k u j e m o še kako š r a n g o ! In šc kako 
pr i ložnos t , da ohranimo prelepe d r u ž a b n e 
navade, za katere naj nam ne bi zmanjkovalo 
časa. S.B. 
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Njen mali veliki Novi Svet 
Še en odmev na Moj mali veliki Novi Svet Tilke Jerič 

Tako kot je magistra farmacije T i l k a Jerič na t ančno in 

vestno s ledi la zapisom za zd ravn i šk ih receptih, z resnostjo in 

odgovornostjo jemala zdravila iz predalov in z. lekarniških polic ter 

j i m dodala svoj prijazni nasmeh, ko j ih je prek pulta ponudila ljudem, 

je ravnala tudi z gradivom za svojo drugo knjigo Moj mali veliki 

Novi Svet. Vse je na tančno in za razumevanje časa in kraja ustrezno 

dozirano, osvetljeno z vseh plati; presežek te knjige pa se kaže v 

ljubezni do svojega rodu in kraja ter neke tiho prisotne hva ležnos t i , 

ker j i je bi lo dano živeti in doživet i vse to, o č e m e r v knjigi teče 

beseda. 

Najprej je v knjigi podan zgodovinski vidik Notranjske in 

njenega sveta v okviru prazgodovine, rimskega obdobja, turških 

vpadov, rapalske meje, druge svetovne vojne ter zapis o kulturno 

tehničnih spomen ik ih .Ož iv i spomin na arhitekta Jože ta Plečnika , 

č igar oče seje rodil v l lo tedrš ic i , kakor tudi pisatelj Ivan Albreht. 

S led i k ron ika N o v e g a Sveta po pr ipovedi Š te fan i j e 

Nagode. To je e tnološki biser, ki ga j e T i l k a Jer ič , zaveda joč se 

njegove dragocenos t i , pos t av i l a pred lastno p r ipoved . Na to 

prebiramo skrbno in n a t a n č n o nanizane podatke in imena o 

kronistkinem š tev i l čnem rodu doma in v tujini, o odnosih, ki so se 

tkali v na jvečkra t hudih čas ih , a kljub temu, ali morda ravno zato, 

ostali trdni do današnj ih dni. Nato sledijo opisi zanimivih osebnosti 

zapisovalnikih prednikov ter pretresljiv zapis z naslovom M o j i 

dobrotniki. 

Pohvala Drobtinicam s 
Planin 

Šolsko glasilo Drobtinice s Planin 
je na Cicibanovem natečaju prejelo 

pohvalo. 
Čestitamo! 

Uredništvo 
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Vsem našim bralcem in bralkam 
voščimo radostnih božičnih praznikov, 
zdrave sreče v novem letu ter 
čestitamo za dan samostojnosti 

vsi iz uredništva 

Živ l jen j ska pot T i l k e Jer ič se n a m r e č kaže kot vrsta 

nenavadnih in srečnih nakl juči j . K o se stemni, posveti nenadejana 

luč in p o k a ž e pot. K o ni videti n ikakršega izhoda, nekdo ponudi 

roko, in ž iv l jen je dobi novo r a z s e ž n o s t . Ne morem, da ne bi 

pomisl i la , kako je življenje m o č n o odvisno od našega temeljnega 

odnosa do soljudi in sveta. Kl jub hudim in najhujšim dogodkom 

(izguba oče ta ) , veje iz opisa takratnih občuti j neka vseodpušča joča 

ljubezen, ki ima svoj i zvor . . . T u bi moral spregovoriti nekdo, k i 

bolje pozna globino č loveške duše . 

T i l k a Jerič je s svojo knjigo M o j mali vel ik i N o v i Svet 

postavila velik in dragocen spomenik svojemu rodu in krajini. K o 

premišl ju jem 0 današn jem domoljubju mladih ljudi, o njihovem 

odnosu do rodu in kraja, v katerem živijo, se mi postavlja vprašanje: 

B o kdo njih, ki gmotno živi jo mnogo bolje, kot so živel i naši 

predniki , z m o ž e n ljubezni do svoje deže le in ljudi, kot jo premore 

T i l k a Jer ič? 

Anica Perpar 

PLANINSKI POHOD 
Organizator: Planinsko društvo Logatec, 

Stara cesta 8,1370 Logatec 

Nedelja, 17. december- JAVORNIK 
(1242 m), 

info: 041/283-010 

Posebno sporočilo 
1. Planinsko društvo uraduje na novem 

naslovu: Stara cesta 8, Logatec. 
2. Planinskega doma »Cajnar« ni več; 
hišo je prevzel lastnik Marko Tomazin 

Noe je bil hitrejši 
Pristojnemu ministrstvu. Direkci j i / a ceste iz Ljubljane 

in izvajalcem del gre prenova Tržaške sila počasi od rok. Logatčanc 
in vse uporabnike Tržaške ceste med kr iž i ščem z Rovtarsko cesto 
do Krpana nadvse huduje polžev način rekonstrukcije d ržavne ceste 
v dolžini kakih dvesto metrov. Samo za polovico dela cestnega 
pasu med obč ino in gasi lskim domom so porabili kar štiri mesece. 
Le ko l iko časa bo še preteklo za drugo polovico tamkajšn jega 
cestnega pasu?! 

Domač in i up rav i čeno trdijo, da je Noe mnogo hitreje 
zgradil svojo barko in se z njo rešil pred vesoljnim potopom, kol 
bodo obnovi l i del d r žavne Tržaške ceste od krožišča pri K l a m u 
do križišča z Rovtarsko. 

/•'rance lirus 

Logaške novice, glasilo občine Logatec: izdajatelj Občinski svet občine Logatec; odgovorni urednik Marcel Štefančič; grafična 
zasnova Goran Rupnik; tisk: Grafika Gracer. d.o.o., Celje; naklada 3800 izvodov. Naslov uredništva: Logatec, Tržaška 15, 1370 
Logatec; telefon 041 915 705, ob sredah od 10. do 12. ure (01) 7590-626 ali (01) 7590-600, E-mail: logaske@logatec.si 
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Ne nazadnje 

Prometna gneča 
Čeprav je Cankarjeva ecsta le enosmerna in je hitrost 

vožn je po njej omejena, še vedno pride tu in tam do manjš ih 
prometnih zastojev. Kaj bo še le v z imskem č a s u , če bo z ima 
radodarna s snegom in ga bo nanosilo kot lansko z imo, ko snega 
zaradi m n o ž i c e avtomobilov še marca sploh niso mogl i očistiti ne 
odpeljati. 

Gneča in nekaj nereda na Cankarjevi. 

Morda bo v prihajajoči zimi pametneje pustili svoje jeklene 
konj ičke kar doma, obuli tople čevlje ali pa »ba tovec« in se peš 
napotiti do trgovin ali na kavico v katerega od lokalov, ki j i h lam 
okoli kar ne manjka. 

Besedilo infoio: France Brus 

ODKUP 
HLODOV 

KLI Logatec PE Prizma 
Odkupujemo smrekovo, jelovo in bukovo hlodovino. 
Cena po dogovoru. Plačilo v 30 dneh. 

Podrobnejše informacije dobite po telefonu: 01 755 85 73. 

jevni odbor NSi Rovte želi vsem 
volivcem, ki so za nas dali svoj glas, 

ter vsem krajanom Rovt, vesele božične 
praznike in srečno ter polno 

razumevanja v novem letu 2007. 

Krajevni Odbor NSi Rovte 4 
Prišel je čas kolin 

Č e p r a v vedno manj Loga lčanov redi praš iče , ker j i h v 
mestnem okolju tudi ne morejo, so pri Menar lovih , po d o m a č e »pri 
Bscov ih« , na Marl inj hribu v začetku novembra imeli pravi domač i 
praznik koline; zaklal i so kar dva doma vzrejena praš iča , težka 
med 250 in 270 ki logrami. 

\ 
Mnjam-mnjam-mnjam... To bo šlo v slast. 

Navrgla sta kar precej mesa, ki so ga več inoma predelali v 
klobase in salame, seveda pa ga je nekaj romalo ludi v zamrzovalno 
skrinjo, kamor je poromal (udi večji del krvavic pred bojaznijo, da 
bi sc ne pokvarile. 

Še pred desetletji, ko ni bilo hladilnikov in zamrzovalnih 
skrinj, so sc za klanje odločal i ob mrzl ih dneh predvsem zaradi 
ugodnejšega ohranjanja krvavic. Večje kose mesa pa so nasolili in j ih 
posušil i , da so bil i pri roki za praznike in ob pomembne j š ih kmečkih 
opravil ih. 

Besedilo in folo: Franee Brus 
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Na rob lovskemu jubileju 
K d o bi si mi s l i l , da premore rovtarska lovska d ruž ina ob svoji 6()-lctnici tol iki mladostni žar? Da pa imajo Rupn ikov i -Medvcdov i kar 

»svojo« lovsko d ruž ino , sc pa zdi komaj verjetno. Spodnji fotografiji zgovorno pričata o obojem. 

Mladostno praznična zelena bratovščina. Medvejska Medvedova lovska družina; bi ji našli par? 
(drugi z desne a/a Slavko, od njega desno sin Bojan, 
levo sin Marko pa vnukinja Mateja in sin Slavko). 

hoto: /•." '/.agoričnik 

Se je nekaj prostih mest 
- AEROBIKA -

STER LATINO. TNZ 
- VODNA AEROBIKA 
- JOGA 
- PILATES 
- VAJE ZA HRBTENIC 
- PLESNE VAJE 
- TEČAJ BADMINTONA 
- TREBUŠNI PLESI 
- PLAVALNI TEČAJI ZA 

ODRASLE IN OTROKE 

BADMINTON SAUNA FITNESS - BAZEN - SOLARU - MASAŽA) 

Več informacij na www.grc-zapolje.si 
Recepcija 01/ 759 11 70 • 
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